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 Úvodní slovo 2 

 

Vezmi a � ti 
  

Antoine de Saint-Exupéry pronáší ústy Malého prince �ivotní zkušenost, 
kdy �íká: „…správn�  vidíme jen srdcem.“ Svatý � eho� Veliký píše: „…v Písmu 
svatém se u� íme poznávat Bo�í srdce.“ Znamená to vid� t sv� t o� ima Bo�íma, 
o� ima milujícího Otce. Náš pohled je zast�en p�emírou starostí a bolestí, kterými 
si lidé tak � asto zbyte� n�  ubli�ují. Pohled Boha Otce nemá ve st�edu zorného pole 
jen bolest a úzkost, ale celý náš �ivot vnímá skrze lásku Nejsv� t� jší Trojice, 
na které nám dává podíl. 

Zde se zrodilo i pozvání našich biskup� , kdy v rámci p�íprav 
k oslav�  1150. výro� í p�íchodu svatých Cyrila a Metod� je na Moravu cht� li, 
aby náš národ znovu otev�el pokladnici Písma a u� il se poznávat Bo�í srdce 
v Bo�ích slovech. Zm� nit náš pohled na sv� t, nevid� t jen to negativní a zlé, 
ale poznat samu krásu stvo�ení, které je tv� r� ím � inem Boha Otce a jeho� 
korunou je sám � lov� k. Uvid� t o� ima Bo�íma sami sebe a nejen sebe, ale i lidi 
kolem nás a celý sv� t. 

Program „VEZMI A 	 TI“ se nechává inspirovat st� �ejní událostí 
ze �ivota sv. Augustina, p� i které klí� ovou roli sehrálo práv�  Písmo svaté. V osmé 
knize Vyznání, která je jeho �ivotní zpov� dí, lí� í Augustin okam�ik v lét�  
roku 386 v zahrad�  svého domu, kdy v t� �kém vnit�ním boji hledal pravdu i sebe 
samého. Tehdy uslyšel d� tský hlas, jak �íká: „Tolle, lege, tedy: Vezmi (a) � ti!“ 
Tuto výzvu Augustin pochopil jako hlas Bo�í. Otev�el Písmo svaté a v n� m za� al 
nacházet vnit�ní pokoj a sílu. 
 Mo�ná i my � asto hledáme, tápeme a náš pouze lidský pohled nesta� í 
na roz�ešení všech záhad a otázek �ivota. Dovolte samotnému Bohu vstoupit 
skrze � tení Písma svatého do vašeho srdce a hled� t na vlastní �ivot pohledem 
Bo�ím. Pomoc na cest�  p� i � tení Písma svatého vypracovalo i Pastora� ní st�edisko 
brn� nské diecéze v podob�  zálo�ek nebo bro�urek, i na stránkách 
www.vezmiacti.cz, kde jsou vysv� tleny r� zné p�ístupy ke � tení Písma svatého 
jako i p�íklady, jak se modlit nad úryvky. 

P�eji Vám radost p� i objevování této cesty „od srdce k srdci“ 
 

Váš fará� Pavel 



                
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

            
 
 
 

 Vzpomínáme na rodáky 3 

Vzpomínka na  pana d� kana Leopolda Bená� ka 
 

Letos 12. zá�í uplynulo šedesát let od zat� ení pana 
d� kana Leopolda Bená� ka. P�ipome� me si tuto 
významnou osobnost a p�edevším okolnosti spojené 
s jeho zat� ením a v� zn� ním. 
P�ed volbami roku 1948 byli komunisté na Olešnicku 
v naprosté menšin� , ale dob�e si uv� domovali, �e nejvíc 
uznávanou osobností Olešnicka, za kterou stálo nejvíc 
lidí, byl � ímskokatolický fará�, d� kan profesor Leopold 
Bená� ek. Byl � lov� kem vynikajících kvalit, aktivním, 
hou�evnatým, podnikavým, pracovitým a  p�íkladným 
kn� zem. Místní komunisté jej po�ádali, aby promluvil 
k ob� an� m, aby volili jednotnou kandidátku národní 
fronty. Pan d� kan tuto nabídku a jakoukoli další 
spolupráci s KS	  radikáln�  odmítl. Tudí� po volbách 

roku 1948 na Olešnicku nejvíce vadila nastupujícímu re�imu tamní farnost v � ele 
s fará�em. Nábo�enský �ivot zde byl hodnocen  jako reak� ní a �e je t�eba jej 
zlikvidovat. Pan d� kan dbal na výchovu mláde�e. Z Olešnické farnosti do 
padesátých let vycházel tém��  ka�dým rokem nový kn� z. Duchovní správce byl 
po všech stránkách aktivní a  komunisté byli p�esv� d� eni, �e jeho další pobyt by 
mohl zpomalit zakládání dru�stev na Olešnicku a za� ali jej sledovat. 
12. 9. 1950  po ránu p�ijeli na Olešnickou faru dva páni a p�edstavili se jako 
p�íslušníci StB. Na�ídili panu d� kanovi, �e musí jet s nimi na školení, ale ne�ekli 
kam. Mohl si s sebou vzít jen nejnutn� jší osobní pot�eby. V aut�  mu zavázali o� i 
a zavezli jej do kláštera v �eliv� . Cestou jeli p�es Nedv� dici, kde k nim musel 
p� istoupit i tamní fará� P. Jan H�ebí� ek. 
Tenkrát bylo v �eliv�  v� zn� no na šest set kn� �í. Velitel koncentráku Alois 
Pokorný vítal všechny nov�  p�íchozí slovy: „Fará�i, �ádný B� h není. Budete tady 
tak dlouho, a� chcípnete!“ 
V �eliv �  byl pan d� kan v� zn� n na samotce a vyslýchán. Pozd� ji byl dr�en 
na spole� ných celách, odkud byli v� zni posíláni na r� zné práce. Dne 6. 9. 1951 se 
mohl za doprovodu strá�ce zú� astnit poh�bu své zesnulé maminky v Olešnici. 
Koncem roku 1951 byl p�elo�en do Hájku u Prahy, kde byl op� t klášter 
p�em� n� ný na v� znici. Po dobu v� zn� ní mu byly povoleny dv�  návšt� vy � len�  
rodiny. 
V dubnu 1953, kdy se odehrával ve�ejný proces v Olešnici, m� l ji� pan d� kan 
za sebou 31 m� síc�  v� zn� ní a poni�ování bez soudu. Dne 10. 4.1953 byl postaven 
p�ed trestní komisi ONV v Kladn�  a uznán vinným za p�estupek podle §101 
a potrestán odn� tím svobody v trvání šesti m� síc�  s vedlejšími tresty: nav�dy 
zákaz � innosti duchovního, zákaz pobytu v okrese Boskovice nav�dy 
a uve�ejn� ním tohoto nálezu po dobu � trnácti dn�  na ú�ední tabuli MNV 
v Olešnici. 
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V od� vodn� ní tohoto rozhodnutí je uvedeno: „Leopold Bená� ek slovy a  skutky 
porušoval lidov�  demokratický � ád, ve svém bývalém p� sobišti p� sobil reak� n� , 
brzdil vývoj socializace na venkov�  a stav� l se proti všem socialistickým snahám 
ob� an� .“  
Pan d� kan byl tedy odsouzen na šest m� síc�  v� zení, ale ve v� znicích si pobyl 
32 m� síc� , a to v krutých podmínkách. Hlavním d� vodem bylo to, �e byl 
místními komunisty ozna� en jako nepohodlný reakcioná� brzdící vývoj 
socialismu. Za m� síc po soudu, kolem 10. 5. 1953, byl z v� zení propušt� n, 
ale do své farnosti se vrátit nesm� l. Byla mu na�ízena práce na státním statku 
v severních 	 echách. Tam ješt�  s jinými kn� �ími v t � �kých podmínkách ošet�oval 
prasata. Snad to bylo pro n� ho zám� rn�  vybrané pracovišt� , kde se nap�íklad 
výkaly odnášeny v kbelících na vzdálené hnojišt� . I bydlení tam bylo poni�ující. 
Asi po roce se dostal do Brna a našel si práci jako pomocný d� lník ve skladu. 
Postupn�  se propracoval a d� lal hlavního skladníka. P�i následných prov� rkách 
bylo poukázáno na jeho minulost a bylo na�ízeno jej propustit. Potom si našel 
zam� stnání jako pr� vod� í m� stské dopravy a mnoho Oleš� ák�  si pamatuje, jak je 
vozil po Brn�  tramvají a� do roku 1966, kdy jako p� tašedesátiletý odešel 
do d� chodu. Po odchodu do d� chodu dostal souhlas k výkonu kn� �ského povolání 
a nastoupil do duchovní správy v Nosislavi. Rozsudek, který byl nad ním v roce 
1953 vynesen, však odvolán nebyl. Do Olešnice se mohl podívat a� v srpnu roku 
1968 na pou� .  M� l v kostele kázání, ve kterém se ani sl� vkem nezmínil 
o k� ivdách a bezpráví, které zakusil. 
V roce 1967 podal protest proti rozsudku, podle kterého byl odsouzen, okresnímu 
prokurátorovi v Kladn�  a �ádal o revizi. Okresní prokurátor pak v roce 1969 zrušil 
rozsudek v plném rozsahu. 
Pan d� kan se za své devatenáct let trvající šikanování, �alá�ování a poni�ování 
nedo� kal od tehdejšího re�imu �ádné omluvy, nato� n� jakého odškodn� ní. 
Ješt�  jedenáct rok�  p� sobil v Nosislavi. S elánem a horlivostí spravoval tamní 
farnost. Uprost�ed rozd� lané práce se dne 19. 7. 1977 neprobudil, a farníci jej 
nalezli na fa�e mrtvého. 
Celých devatenáct let, kdy mu byl pobyt v Olešnici zakázán, si p�ál, aby mohl 
alespo�  po smrti odpo� ívat mezi olešnickými farníky, na které nikdy nezapomn� l. 
Jeho poslední p�ání se mu splnilo. 
 Odpo� inutí v�� né dej mu, Pane. 

Zdroj: Olešnické memento - autor Josef Novotný 
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 „I nejv� tší � eka vyv� rá napovrch jako nenápadný pramen…“ 
 

události roku 2008 
 

Myšlenky se rodí a zanikají, jiné dozrávají a postupn�  dochází svého 
napln� ní. Psal se 26. den v m� síci dubnu Léta Pán�  2008. Na první pohled 
oby� ejná, tuctová sobota, jakých u� naše farnost za�ila bezpo� et. A p�ece nebyla 
tak oby� ejná, aby se na ni dalo jen tak zapomenout. To, co se oné soboty 
nastartovalo, provází (a se špetkou nad� je m� �eme �íci spoluur� uje) ráz naši 
farnosti. Tehdy ani ti nejodvá�n� jší netušili, �e by ve dvorním traktu v prostorách 
starých chlív�  mohlo vzniknout komunitní centrum naší farnosti. 

Sešlo se nás po ranní mši svaté na dvo�e fary patnáct, a v� kový pr� m� r 
� inil skoro dvanáct let. Za� alo se vyklízením a bouráním jednotlivých p�í� ek, 
padala jedna st� na po druhé, prostor se za� al postupn�  zv� tšovat, muselo se 
otlouct veškeré zdivo, vykopat a srovnat podlahy, o� istit flexkou klenuté prostory. 

P�i dalších brigádách dostalo ka�dé z d� tí p�esn�  vym�� ený prostor práce, 
na vn� jší st� n�  fasády byla sprejem nast�íkaná jednotlivá pole se jmény d� tí. 

Pomocí majzlíku a kanga d� ti � istily ka�dé sv� j 
díl, zatímco dosp� lí otloukáním stropu 
odhalovali krásu starých kleneb. 
Další pracovní soboty znamenaly nekone� né 
vyvá�ení zeminy, aby se ve vnit�ním prostoru 
vytvo�ila rovina, ruku v ruce se konalo 
podbetonovávání základ� , které se díky 
sni�ování terénu ocitly málem 
ve vzduchoprázdnu. 

Do podzimu probíhaly jednotlivé práce s velkým nasazením a chutí 
farník� . 

 

Na podzim roku 2008 se spustila dlouho o� ekávaná oprava bytu 
fará�e, která se postupem � asu zm� nila v generální rekonstrukci fary. P� vodn�  
jsme zamýšleli nové topení, vybudování sociálního za�ízení a probourání jednoho 
páru dve�í, zazd� ní páru druhého. Docela jednoduchá rovnice, na jejím� konci 
m� lo stát bydlení pro místní duchovní správce. Realita, jak u� to tak v �ivot�  
chodí, se postupn�  za� ala odchylovat od všech našich p�ání a p�edstav. 
 V první polovin�  zá�í jsme odstranili veškerá stará topná t� lesa, vy�ezali 
otvory pro nové rozvody topení a p� ipravili vše na vým� nu oken, která jsme 
sta� ili instalovat t� sn�  p�ed sn� hovou pokrývkou, a to 13.12. 

 
události roku 2009 
  

Další práce pokra� ovaly po skon� ené zim� . V dubnu se pokládaly 
rozvody topení do vysekaných drá�ek ve zdi nebo v podlaze. Za� alo se 
s vy�ezáváním potrubí staré kotelny fary, ze které jsme naposledy vytáp� li 
podlahové topení kostela prost�ednictvím podzemní šachty. 
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Následovaly instalace topení, rozvody vody a nové odpady. 
Nezapomn� lo se ani na napojení studny s u�itkovou vodu na splachování. 
V komunitním centru se spárovalo a p� ipravilo se � ty� icet kubík�  tvrdého d�eva 
na topení, bylo t�eba ho na�ezat a uskladnit. 

V lét�  došlo na stavbu výtahu do prvního poschodí fary, oškrabání 
prastarých i nových omítek v místnostech, odvlh� ení kuchyn�  pomocí 
odv� trávacích hadic napojených do komína. Poda�ilo se zav� šení plynového kotle 
na fa�e. 

Podzim byl v� nován instalacím v koupelnách, došlo i na novou 
rozvodovou elektrickou sk�í� , p�elo�ení p�ípojky plynu na fa�e a vybudování 
p�ípojky na vn� jší zdi sakristie pro nový kotel k vytáp� ní kostela. 

V zim�  p� išly na �adu sociálky s obklady a podlahami. 
 
události roku 2010 
 

V lednu byla polo�ená dla�ba v kuchyni. V b�eznu následovala instalace 
kamen v prvním poschodí a kuchyni, slo�itá napojení do komína za pomocí 
vzduchových vým� ník� . Otlu� ení strávených omítek ve spodní � ásti fary 
v kancelá� i a p� ilehlé místnosti. Nová elektroinstalace prvního a druhého poschodí 
fary. 

V b�eznu se za� alo malovat, v dubnu se nechaly p�ebrousit podlahy 
a v kv� tnu se lakovalo. 	 erven jsme strávili v nové „klubkové“ místnosti 
vznikající ze staré kotelny. 

V � ervenci dod� lávala firma sana� ní omítky v presbytá�i kostela a za� alo 
se sundávání st�echy, zhotovení nové vazby a polo�ení st�ešní krytiny 
nad komunitním centrem. V srpnu se dod� lala podlaha komunitního centra 
a v zá�í došlo i na obklady sociálek a nový komín. 

 
Myšlenky se rodí a zanikají, jiné dozrávají a postupn�  dochází svého 

napln� ní. D� kuji všem ob� tavým farnicím a farník� m, kte�í svojí modlitbou, 
p� isp� ním a p�ilo�ením ruky k dílu p� isp� li k vybudování farního centra. Vá�ím si 
vaší práce, � asu i rad, kterými jste provázeli celou dobu budování komunitního 
centra, fary i opravy kostela – � as došel napln� ní a tak p� ijm� te pozvání 
ke spole� nému slavení, ke spole� nému sdílení hodnot naší víry. 

Váš otec Pavel 
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And� l 
 

 Jednou, na ja�e 2008, nás otec Pavel pozval na brigádu na faru, �e za� neme 
vyklízet místnosti ve dvo�e a ud� láme si tam menší kavárnu. Šli jsme tedy 
nadšen�  i s d� temi - podotýkám, �e to byla první brigáda. Za� ali jsme vyklízet 
staré chlévy a mezi spoustou v� cí byl také n� jaký kus špinavého d�eva. Na sv� tle 
jsem zjistila, �e je to d�ev� ná soška, asi and� la. Zavolala jsem d� ti a ty se hned 
chopily restaurátorské práce. Št� te� kem odstra� ovaly kousek po kousku všechny 
nánosy prachu, a� se z kusu d�eva vyloupl krásný and� lí� ek. M� li jsme z n� j 
obrovskou radost. Hned jsme za� ali vymýšlet, �e kavárna by se mohla jmenovat 
„U and� la“, „…ale to je zastávka metra v Praze!“, podotkl jeden. A co t�eba 
„U Rafaela, to zní vznešen� “, dodal další.  
 Postupem t� ch více ne� dvou let budování jsem na tuhle událost úpln�  
zapomn� la. Kdy� jsem si ale minulý týden zapisovala do kalendá�e všechny úkoly 
spojené s otev�ením komunitního centra, zjistila jsem, �e v sobotu je 2.10. - 
svátek and� l�  strá�ných. Je to náhoda? Postupn�  jsem si uv� domovala, �e stejn�  
jako z kusu d�eva se po odstran� ní špíny vyloupl and� l, tak ze starých chlév�  
plných všeho mo�ného nepo�ádku se vyloupl krásný prostor pro setkávání lidí. 
 Všichni víme, jak je náro� né n� co nového vybudovat. Stojí to mnoho 
námahy, � asu i pen� z. Zárove�  také víme, �e n� kdy je ješt�  t� �ší v díle 
pokra� ovat, vytrvat a uchovat pro p�íští generace. A tak díky vám, and� lé, za to, 
�e jste chránili všechny d� lníky, �e se nikomu nic nestalo a zárove�  prosíme, 
bd� te nad námi i nadále. 
 And� le Bo�í, strá�ce m� j … 

J.S. 
  

Rekonstrukce fary, vytáp� ní kostela a stavba komunitního centra 
o� ima d� lníka  
 

 Tyto stavby vidím jako veliká Bo�í díla, která On prost�ednictvím nás 
vytvo�il. Díky našim modlitbám za zdar díla, naší hmotné št� drosti p� i sbírkách 
a prost�ednictvím našich rukou p�i vlastní stavb� , projektování, organizaci, 
p�íprav�  jídla, doprav� , úklidu…  
 Celé to dílo vnímám také jako velký dar setkávání se s lidmi a i s Bohem, 
p�íle�itost ke sdílení myšlenek, v� c pokory a vytrvalosti v práci i zkoušení 
charakteru lidí... Je t�eba si najít � as na spole� nou modlitbu i na spole� nou práci.  
Ob� asným nedostatkem bylo to, �e mezi námi není � lov� k typu pana Hanáka, 
který by se mohl s plným nasazením v� novat organizaci stavby. Aby byl v�dy 
p� ipraven materiál, práce i � lov� k, který by práci vedl. I p�esto se povedlo veliké 
dílo. Velký dík pat�í našim zedník� m, p�edevším Jarkovi Pešovi. Velký dík pat�í 
otci Pavlovi, který p�es duchovní vytí�ení a své studium �ídil celou stavbu. 
Nejv� tší dík ale pat�í našemu Pánu, „…bez Bo�ího po�ehnání - marné naše 
namáhání!“ Nezapomínejme ale ani na naše And� le Strá�né, ti si p� i stavb�  hodn�  
„mákli“.  Je a� ku podivu, �e p� i tak rozsáhlých pracích a p� i tolika lidech, kte�í se 
na staveništi ob� as sešli, se nestal �ádný vá�ný úraz.    
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Byl jsem vyzván, abych popsal n� jaký zá�itek ze stavby. Zá�itk�  by byla celá 
�ada, ale nejvíce se m�  dotkly dv�  p�íhody, jedna fyzicky, druhá duchovn� . Za� nu 
s tím fyzickým dotekem, který pro m� , ani pro Jarka Pešu nebyl nijak p�íjemný. 
Natahovali jsme tehdy s Jarkem jemnou maltu z lešení v koupeln�  a filcovali. Tu 
se ozval praskot a rána - jedna špatná fošna se pod námi zlomila, druhá propadla 
mezi kozami. Jarek spadl na beton, obrazil si �ebra a málem se skalpoval 
zednickou l�ící, já dopadl obkro� mo na �eleznou kozu ...  Našt� stí tam nikdo jiný 
nebyl, naše slova tehdy nebyla nijak svatá. Já jsem svoji kostr�  vnímal ješt�  
dlouho a Jarek svá �ebra ješt�  déle.  
 A nyní p�íhoda duchovní. � íká se, �e vše špatné je i pro n� co dobré. 
Jednou jsem v úterý nave� er v kostele izoloval a betonoval prostup v podlaze 
v lavicích po rozvodech. Jen�e v tuto dobu mají �eny v kostele modlitební 
spole� enství. Dost jsem je tam rušil, v kostele m� ly zhasnuto, modlily se, zpívaly 
písn�  a já jsem svítil halogenem a d� lal hluk. Styd� l jsem se za to, �e je ruším, 
zárove�  jsem m� l touhu s nimi pokleknout p�ed Pánem a p�idat se k nim. A toto 
byl práv�  jeden z impuls�  k zalo�ení našeho modlitebního spole� enství mu�� .  
Je � as modlit se, � as pracovat, ale je i � as se veselit. Proto p� ij � te všichni 
na slavnostní otev�ení komunitního centra, p� ij � te všichni, bez ohledu na to, kdo 
se jakou m� rou podílel. N� kdy up�ímná modlitba a dobré slovo podpory je 
siln� jší, ne� finan� ní dar, � i zbrkle postavená ze� , která není rovná. 

P. 
Okna na fa� e 
 

P�i jedné z brigád na fa�e, p� i ve� e� i, kterou pravideln�  p� ipravovala paní 
Maruška Mistrová, jsme za� ali mluvit  o vým� n�  oken. Otec Pavel navrhl, �e by 
bylo dobré je p� i jednom nepo�ádku vym� nit. Ale kde vzít peníze, kdy� 
v pokladn�  nejsou? Sed� li jsme smutní okolo stolu a p�emýšleli. Navrhl jsem, �e 
p� i ohnivé vod�  se to vy�eší lépe. Jeden dobrodinec ji daroval. Za� ali jsme 
dokole� ka popíjet. 

P�i následující vzrušující debat�  p� išla �e�  na Svatý Hostýn a schody, 
které vedou ke kostelu. Ka�dý z nich je dar od n� jaké rodiny s jejich jménem. 
Vtom Maruška Mistrová �ekla, �e jedno okno zaplatí. Otec Pavel, který velmi 
dob�e rozum� l humoru a p� i takové inspiraci se  velmi dob�e diskutovalo, se této 
akce ujal. V ned� li náš nápad vyhlásil v kostele. A neuv�� itelné se stalo skutkem, 
skute� n�  se našli ob� taví sponzo�i z našich �ad. Všem rodinám pat�í veliké díky. 
Okna u� rok slou�í, zárove�  je to veliká úspora tepla na fa�e. 

V. Knotek 
A nakonec báse� : 
 Je to ale pakárna, ta farní kavárna.   Je tu lidí jako smetí, 
 Je to ale kavárna nad kavárny.   Fanda Vojt�  stropem letí. 
 

 Jedna, dv� , t� i, � ty� i, p� t    Proto�e trám strop dr�ící, 
 Honza bourá nosnou ze� .    mu podbourali palicí. 
 

 Díru ud� lal hned sem,                              Michall 
 kavárna spadne na zem.  
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Chrámový sbor 
 

Jednou z mnoha mo�ností, jak se aktivn�  zapojit do �ivota farnosti, je zp� v 
v chrámovém sboru. Abychom vás více seznámili s � inností a aktuální situací 
v tomto t� lese, nabízíme vám rozhovor s Františkem Ostrým ml., který se 
v poslední dob�  v� nuje s panem varhaníkem, Miroslavem Blahou dirigování 
chrámového sboru. 
 

Mohl bys nám pov� d� t, co je to chrámový sbor? 
Sbor je skupina lidí, kte�í zpívají, m� l by to být v� tší po� et zp� vák� . Typy sbor�  
jsou r� zné. D� tský, chlapecký, dív� í, �enský, mu�ský a smíšený (ten je 
v sou� asné dob�  nej� ast� jší). V minulosti to tak nebylo, byly hlavn�  mu�ské 
a smíšené. 	 asto tomu bývalo tak, �e v chrámových sborech zpívali pouze mu�i 
s tím, �e �enské hlasy zpívali chlapci. Vatikánský sbor tak funguje dodnes. 
Chrámový sbor má slou�it hlavn�  (stejn�  jako obecn�  chrámová hudba) 
ke spoluvytvá�ení liturgie, a je tak zodpov� dný slou�ícímu kn� zi, který za liturgii 
odpovídá. V poslední dob�  n� která chrámová t� lesa vystupují i koncertn� , 
ale primární ú� el je doprovod liturgie. 
 

Co soudíš o olešnickém chrámovém sboru, který u� jsi n� kolikrát dirigoval? 
Olešnický sbor je t� lesem s hlubokou historií spojenou se samotným vznikem 
sborového hnutí u nás v 19. a 20. stol. Je velmi vzácné, �e v tak malém m� ste� ku, 
jako je Olešnice, se sbor udr�el a� do dneška a �e p�e�il éru komunismu. 
S olešnickými farníky mám tu zkušenost, �e jsou na svou farnost hrdí. Ze zp� vák�  
mám takový dojem, �e, obzvláš�  n� které, zp� v velice baví a �e jsou ochotní 
ob� tovat hodn�  svého volného � asu pro tuto bohulibou aktivitu. Na druhou stranu 
si myslím, �e farnost jako celek si neuv� domuje význam této d� le�ité sou� ásti 
farnosti, dokonce ho n� kte�í pova�ují za zbyte� ný folklór. V tomto sm� ru farnost 
sboru mnoho dlu�í a m� la by jej víc podporovat. 
 

Nará�íš na to, �e n� kterým lidem ve farnosti se � innost chrámového sboru nelíbí? 
V � em spat� uješ d� vod? 
Ano, takový názor jsem skute� n�  slyšel. M� �e být zp� soben nechutí porozum� t 
spojení liturgie a um� ní, ale je to škoda, proto�e v kráse um� ní m� �eme spat�ovat 
Boha, který, jak je psáno i v katechismu, je Krása sám osob� . Skrze krásu potom 
m� �eme Boha poznat snad i lépe, ne� rozumem. M� �e to být ovšem také 
zp� sobeno n� kterými horšími výkony. 
 

Fando, chceš snad � íct, �e zpíváme špatn� ?! 
Samoz�ejm�  ne! Je však velice d� le�itá sebereflexe. Je zapot�ebí si uv� domovat 
chyby a nedostatky, pou� it se z nich a sna�it se o zdokonalení. Nebát se pestrosti 
liturgické estetiky. A samoz�ejm�  se nespokojovat se špatným ani pr� m� rným 
výkonem. I takový neprofesionální sbor se musí sna�it o co nejlepší výkon.  
 



                
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

D� vody jsou t� i. Jednak ka�dý zpívá sám pro sebe a m� l by být se svým výkonem 
spokojený. Druhý d� vod je ten, �e zpíváme a hrajeme pro lid shromá�d� ný 
v kostele a chrámová hudba má mít v tomto smyslu evangeliza� ní funkci. 
Kone� n�  hlavním d� vodem je to, �e svým zp� vem oslavujeme Boha. A to je to 
nejd� le�it � jší poslání církve. 
 

Co by se dalo d� lat pro další zlepšení liturgické hudby v Olešnici? 
Hlavn�  opravit varhany. Ale z� sta� me u sboru. Olešnický sbor, jak jsem se 
p�esv� d� il, má dosud nevyu�itý vysoký potenciál. Jeden z o� ividných problém�  je 
vysoký pr� m� rný v� k. Tím se samoz�ejm�  nechci dotknout sou� asných zp� vák� , 
kte�í jsou ob� taví, tento úkol plní rádi, mám je rád a vá�ím si jich. Je však 
o� ividné, �e ve sboru zcela chybí n� které v� kové skupiny. D�ív tomu tak nebylo. 
V� tšina zp� vák�  do sboru p�išla ve v� ku mezi dvaceti a t� iceti lety a najdou se 
i takoví, kte�í v n� m u� zpívají padesát let. Celý problém spat�uji v u� zmín� né 
komunistické é�e. Je zajímavé, �e v� tšina zp� vák�  se narodila v dob�  kolem druhé 
sv� tové války a krátce po ní. To ale neplatí pouze o zp� vácích chrámových sbor� , 
ale obecn�  o lidech v církvi, kte�í se v� nují n� jaké slu�b� . A�  u� to jsou 
brigádníci, kostelníci, varhaníci, a také kn� �í a �eholníci. 
Ve sboru nejen chybí mladí lidé, ale chybí zde i st�ední generace. Pom� r mezi 
generacemi by m� l být vyvá�ený. M� li by zde být zp� váci mladí, kte�í bývají 
aktivní a u� í se novým v� cem. Dále by zde m� la být zastoupena st�ední generace, 
která je na vrcholu svých p� veckých mo�ností. A kone� n�  starší generace, která 
sice nezpívá tak jako zamlada, ale je cenná díky svým zkušenostem, které p�edává 
práv�  mladým. A proto bych cht� l vyzvat starší generaci, aby neodcházela, 
a st�ední i mladou generaci, aby posílila �ady olešnického chrámového sboru. 
 

Jaká je, Fando, tvoje p�edstava ideálního chrámového sboru? 
Ideálem je dosa�ení zvukové vyvá�enosti. Nejlepší pom� r po� tu zp� vák�  
mu�ských a �enských hlas�  je dva ku t�em. Tento pom� r je zvukov�  ideální p� i 

jakémkoliv po� tu. Konkrétn�  v Olešnici bych za ideální po� et 
pova�oval 6 bas� , 6 tenor� , 9 alt�  a 9 soprán� . V� tší po� et by 
samoz�ejm�  byl ješt�  lepší. 
Velmi zásadní pro dobré fungování jakéhokoliv sboru jsou 
pravidelné zkoušky, alespo�  jednou týdn� . Velmi ú� innou 
praxí bývají ob� asná soust�ed� ní. 
Se zvukovou vyvá�eností samoz�ejm�  souvisí i instrumentální 
obsazení, proto�e velká � ást repertoáru olešnického sboru 

p�edpokládá instrumentální slo�ku. Základ dob�e fungujícího instrumentálního 
souboru nebo komorního orchestru jsou smy� cové nástroje (housle, viola, 
violoncelo, kontrabas). V olešnických podmínkách bych byl spokojen 
s obsazením t�í prvních houslí, t� í druhých houslí, dvou viol, dvou violoncel 
a jednoho kontrabasu. M� �e to zatím vypadat jako zbo�né p�ání, ale v�� ím, 
�e nám v tomto B� h po�ehná. Dále je t�eba posílit dechovou sekci. Orchestr 
pot�ebuje p�í� nou flétnu, hoboj, klarinety, fagot a lesní rohy. 

�ivá farnost - rozhovor 10 
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Nakonec bych se t�  rád zeptal na tv� j osobní vztah k liturgické hudb� ? 
M� j vztah k liturgické hudb�  je velmi v�elý. Pohybuji se v ní od mali� ka. Co m�  
na ní nejvíc fascinuje, je její schopnost nebo spíš p�edpoklad prohloubit 
mimohudební význam, co� je vztah k Bohu. Samoz�ejm�  existuje liturgická 
hudba dobrá, mén�  dobrá, dokonce i nevhodná. Je pot�eba mít stále na pam� ti, 
�e � lov� k hraje a zpívá p�edevším Bohu. Je známý slogan „Ka�dý chval Boha jak 
moha“. To však není záminka k ospravedln� ní vlastních nedostatk� , samolibosti 
a lenosti, ale vybízí nás k co nejv� tším výkon� m, nebo pokud se neda�í, alespo�  
ke snaze o n� . 
 

Co nás � eká v nejbli�ší dob�  v chrámovém sboru? 
Prvním velkým úkolem a výzvou bude spole� ný projekt chrámového sboru 
a scholy. Tato dv�  t� lesa dohromady, dá-li Pán, nacvi� í n� které zp� vy z Taizé. 
Tyto zp� vy jsou vhodné p�edevším k ekumenickým bohoslu�bám, uctívání k�í�e 
a adoracím. Taková ekumenická bohoslu�ba se uskute� ní v sobotu p�ed první 
adventní ned� lí v kostele sv. Vav�ince v Olešnici . 
Tyto zp� vy z Taizé jsou meditativní modlitbou s velmi hlubokým duchovním 
a estetickým rozm� rem. 
 

Soub� �n �  s nacvi� ováním zp� v�  z Taizé za� neme zkoušet také repertoár 
na Vánoce. St� �ejní skladbou, která o Vánocích zazní, bude 	 eská p� lno� ní mše, 
její� autorství je tradi� n�  p� ipisováno  Jakubu Janu Rybovi. Jedná se o dílo 
latinsko-� eské, kde je základ latinského ordinaria dopln� n váno� ním pastorálním 
p�íb� hem. Vývojov�  je tedy tato mše bezprost�edním p�edch� dcem známé 	 eské 
mše váno� ní „Hej mist�e“, kde latinský text definitivn�  zanikl. Tato 
dvoujazy� nost práv�  � iní dílo zajímavým. 
Díky za rozhovor.  

otázky polo�il Vít Plíhal 
 
Farní spole� enství senior�  
 

     Na za� átku roku 2006 se pár lidí zamýšlelo nad tím, �e ve farnosti je n� kolik 
aktivit pro r� zné v� kové kategorie, ale pro starší lidi není nic, co by je zapojilo 
do d� ní. Stá�í p� itom nemusí být v�dy jen smutné, plné utrpení a pocitu  
zbyte� nosti a opušt� nosti. Je velice dobré, kdy� si sta�í lidé mají s kým popovídat, 
pod� lit se o své starosti i bolesti a neuzavírat se do své samoty. 
     Nejv� tší iniciativu vynalo�ila ing. Novotná, kdy� se obrátila o radu 
na Centrum pro rodinu a sociální pé� i v Brn� . 

     První setkání senior�  se uskute� nilo 8. dubna 2006 
na fa�e. P�išlo asi osmnáct starších lidí, otec Roman 
Strossa a � ty� i pracovníci ze zmín� ného Centra 
pro rodinu, v � ele s vedoucím kabinetu senior�  
Dr. Krej� í�em. Ti nám nastínili, jak asi by tato setkání 
mohla vypadat, co vše bychom mohli d� lat, aby to bylo 

pro starší lidi zajímavé a aby sem rádi chodili. 
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     Myslím, �e se vše povedlo, proto�e se setkáváme ka�dé první pond� lí v m� síci 
ji� � ty� i a p� l roku. Za tu dobu nás navštívilo hodn�  lidí, kte�í dokázali p� kn�  
mluvit o svém �ivot� , o svém povolání a mnoha zajímavých situacích, které 
pro�ili nebo o zajímavých lidech, se kterými se setkali . 
    Dov� d� li jsme se nap�íklad od Marty Halvové a otce Petra Cvrkala, jaký je 
�ivot misioná�� , Kája Adamec nám zase p�iblí�il �ivot bohoslovc �  v seminá�i, 
o svém povolání nám povídali naši rodáci otec Ladislav Tichý, otec Václav 
Knotek a �ádová sestra Eva Františka Kadlecová. N� kolikrát nám ud� lal 
p�ednášku MUDr. Nechuta a zodpov� d� l �adu našich dotaz�  ohledn�  našich 
nemocí. Od man�el�  Halvových jsme se zase n� co dov� d� li o �ivot �  na koleji 
našich bohoslovc�  v Nepomucenu v � ím�  a o jejich setkání s kardinálem 
Špidlíkem. 
     Byli jsme sv� dky poutavého vypráv� ní našeho jáhna Ladislava Kince a paní 
Adamcové o jejich pouti do Svaté zem� . Pan Novotný nám p�iblí�il �ivot 
olešnického rodáka Karla Kašpárka a jeho celo�ivotní boj proti komunistickému 
re�imu. Sest�enice otce Pavla nám zase povypráv� la o �ivot�  emigrant�  v Kanad� . 
     Svátek pro nás je, kdy� mezi nás p�ijde náš pan fará� a s humorem jemu 
vlastním nám p�iblí�í d � ní ve farnosti a postará se i o naše duchovno. 
     Na za� átku i na konci našich setkání se modlíme za sebe, za všechny staré 
a opušt� né lidi a také v�dy za n� koho, kdo to nejvíc pot�ebuje. 
     P�i setkání si zazpíváme, zacvi� íme, o�ivíme pam�� , a kdy� nemáme mezi 
sebou �ádného hosta, tak i n� co vytvo�íme. Navštívili jsme n� kolikrát dílnu 
lidových �emesel v Sulíkov� , kde si ka�dý  mohl vyzkoušet svoji šikovnost.  Také 
jsme shlédli výstavu betlém�  v T�ešti nebo jsme se zú� astnili  adventního 
koncertu v kostele v Rájci. 
     Jist�  jsem nevzpomn� la na všechno, co jsme v našem spole� enství pro�ili, 
ale budi� mi omluvou to, �e jsme se ji� setkali asi padesátkrát. 
     Podle ú� asti na našich setkání v�� ím, �e tam chodí všichni rádi a �e se 
na ka�dé první pond� lí v m� síci t� ší stejn� , jako se t� ším já. 

J. Kolá�ová 
 
Modlitební setkávání matek 
 

Modlitební setkávání matek v naší farnosti vzešlo z p� irozené pot�eby 
maminek - modlit se za své d� ti. Setkávání za� alo p�ed � ty�mi roky, po návratu 
rodin z pobytu ve Slavo� ov� . Zpo� átku nás bylo víc, postupn�  jsme však za � ty� i 
maminky p�evzaly jejich modlitební úmysly z d� vodu, �e ony si nyní s láskou 
plní svoje mate�ské povinnosti pé� í o svoje nejmenší ratolesti. 

Naše setkání za� íná modlitbou r� �ence, pokra� ujeme korunkou 
k Bo�ímu milosrdenství (p�íp. v kv� tnu a �íjnu loretánské litanie a v � ervnu litanie 
k nejsv� t� jšímu Srdci Je�íšovu). Potom následují naše osobní díky a prosby 
do kterých sv�� ujeme Je�íši a  Pann�  Marii nejen naše rodiny, ale i celou církev, 
pot�eby farnosti, lidi posti�ené r� znými p�írodními katastrofami, nemocné, duše 
v o� istci ...A na záv� r ve chvíli ticha také všechny nevyslovené díky a prosby, 
které nosíme ka�dá ve svém srdci. 
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M� �ete se k nám p�ipojit ka�dé úterý v 18.00 hod v kostele (pokud není 
mše svatá nebo jiná bohoslu�ba). Po modlitb�  oby� ejn�  ješt�  chvíli - podle po� así 
- besedujeme pod kaštany o našich maminkovských radostech, tak�e nás rodiny 
o� ekávají doma asi v 19.30. Ony ovšem ví, �e tou jeden a p� l hodinovou absencí 
v domácnosti jim vyprošujeme mnoho pot�ebného... 

M. A. 
 
Modlitební setkávání mu��  
 

Touha n� kolika mu��  z naší farnosti, scházet se ke spole� né modlitb� , 
dostala od za� átku roku 2010 konkrétní podobu. Scházíme se v�dy ve � tvrtek 

v 19,00 hodin v kostele. Modlíme se spole� n�  ve� erní chvály 
(nešpory) z breviá�e, do nich� zahrnujeme své prosby za aktuální 
pot�eby. To je jakási pevná � ást. Zbytek setkání bývá variabilní. 
V� tšinou p�ipojujeme n� jakou další modlitbu jako korunku k Bo�ímu 
milosrdenství, And� l Pán�  nebo desátek R� �ence. Máme prostor si i 
popovídat. Hlavn�  o tom, co pro�íváme a je to i p�íle�itost vzájemn�  
se povzbudit. Dokonce i zpíváme! Celé nám to trvá tak hodinku. 

V�� íme, �e vedle brigád m� �eme být farnosti prosp� šní i takto. Kdy� budete mít 
chu� , budeme rádi, kdy� p� ijdete mezi nás. 

J. K. 
 
Orel  
 

Aktivity kolem Orla byly obnoveny po roce1989 z úcty k p�edk� m 
s p�áním zachovat a rozvíjet to, co oni vytvo�ili. 

Dnes - ji� v budov�  Orlovny - TJ Orel - jednota Olešnice pro d� ti  
provozuje tyto aktivity: florbal pro mladší �áky (vedoucí Jan  Nechuta), florbal 
pro starší �áky (vedoucí Miroslav Halámek), stolní tenis (vedoucí Ji� í Kadlec), 
Sedmikrásek (vedoucí Kv� ta Št� pánková). 

Sportovní oddíly jsou zapojeny do pravidelných sout� �í. V kv � tnu 
jednota ji� tradi� n�  po�ádá celoorelskou akci „Memorial prof. Leopolda 
Bená� ka“. 

Budova Orlovny je ur� ena nejen pro aktivity pod hlavi� kou Orla ale i 
k jiným farním i mimofarním aktivitám. Z t� ch farních to je setkávání  misijního 
klubka, ministrant� , senior� , zkoušky chrámového sboru � i  nepravidelné akce 
typu farní den, karneval, Silvestr apod. Budova je také vyu�ívána i jinými 
subjekty k sportovním i jiným ú� el� m. V � ásti budovy (bývalý bufet) ji� n� kolik 
let úsp� šn�  p� sobí mate�ské centrum Hastrmánek. 

Na p�ípadné zájemce o další vyu�ití Orlovny se t� ší � lenové výboru  
místní jednoty Orla. 

J.N. 
 



                
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Mláde� 
 

Jak to vypadá s mláde�í v naší farnosti? 
Pravidelné sch� zky spol� a mláde�e v naší farnosti bohu�el neprobíhají. Jsme tedy 
skupina scházející se nepravideln� , a to nej� ast� ji z d� vodu organizování nebo 
ú� astn� ní se r� zných akcí. A proto�e t� ch akcí je, díky Bohu, stále dost, scházíme 
se sice nárazov� , ale pom� rn�  � asto. Co tedy d� láme? Našim hlavním úkolem 
ve farnosti je starost o její mladší � leny. Holky p� ipravují a vedou Misijní klubko, 
kluci ministrantský klub MESKNABO. Spole� n�  pak pro d� ti z farnosti 
p� ipravujeme olešnický farní tábor (OleFaTa) a b� hem roku r� zné jednodenní 
akce na území farnosti, nap�. noc v Hastrmánku. Ka�doro� n�  nacvi� ujeme 
pohádku, kterou pak hrajeme v Kn� �evsi p� i p�íle�itosti olešnické 
Svatovav�inecké pouti. 	 áste� n�  funguje i schola mláde�e. Spole� n�  se ú� astníme 
r� zných setkání mláde�e, a�  u� d� kanátních, diecézních nebo celostátních. 
Jak to tedy s námi mláde�níky v naší farnosti vypadá? Posu� te sami. Já osobn�  si 
myslím, �e docela dob�e
 . 

Markéta 
 

Ministranti 
 

 Ministranti se na pravidelných sch� zkách ve farnosti 
scházejí u� n� kolik rok� . Chybí tomu ale � asto konkrétní nápl�  
a dlouho jsme tápali, kterým sm� rem se ubírat, abychom 
nemuseli m� nit název na fotbalový � i herní krou�ek. Proto 
jsme se v letošním roce rozhodli pro reformu. Krom�  her, které 
jsou samy o sob�  dobré a pozitivn�  rozvíjejí ministrantskou 
osobnost, se od letošního roku budeme v� novat 
i systematickému vzd� lávání ve v� dách ministrantských. 

Doufejme, �e se to projeví na kvalit�  ministrování, o které se pak m� �ete na 
vlastní o� i p�esv� d� it. Ministranti pot�ebují utu�ovat dobré vztahy, tak�e se 
nesetkávají pouze na sch� zkách nebo p�i samotném ministrování, ale chodí spolu 
na � undry, jezdí na výlety, ú� astní se tábora � i putují na Velehrad. 
 

 Tak tedy kluci od 1. t� ídy a výš, SCH� ZKY MINISTRANT �  
SE KONAJÍ KA�DÝ PÁTEK, za � ínáme v 16.00 u kostela. 
T� ší se na Vás o. Pavel Lazárek a vedoucí Fanda, Honza, Michal, Václav a Vojta 

 
Misijní klubko d � v� at 
 

„D� ti pomáhají d� tem“ je heslo Pape�ského misijního díla d� tí (PMDD), 
které jednoduše vystihuje, o co vlastn�  jde. Po celém sv� t�  se d� ti schází 
do Misijních klubek, aby pomáhaly dalším d� tem, nejen finan� n� , ale hlavn�  
modlitbou. 
I v Olešnici máme misijní klubko, které zde p� sobí ji� p� t let. Spole� n�  se všemi 
ostatními klubky stavíme MOST (Modlitba-Ob�� -Slu�ba-Tvo�ivost), a tak 
získáváme p�átele po celém sv� t� . 
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Jak konkrétn�  vypadá naše � innost? Olešnické klubko je ur� eno pro d� v� ata 
od 1. do 9. t� ídy. Scházíme se ka�dý pátek v 16 hodin v klubovn�  Orlovny 
(ale u� brzy budeme mít svoji místnost na fa�e). Za� ínáme v�dy modlitbou, pak 
následuje povídání o misiích, o svatých, o modlitb�  … prost�  o tom, co nás práv�  
zajímá. N� kdy místo povídání nacvi� ujeme písni� ky na adoraci. Potom jdeme 
vyráb� t. Výrobky, které vytvo�íme na klubku, pak nabízíme na misijním jarmarku 
a výt� �ek posíláme na pomoc misiím. A na záv� r sch� zky chodíme do t� locvi� ny, 
kde hrajeme známé i neznámé hry. Ob� as si také n� co uva�íme. 
Ale misijní klubko nefunguje jen v pátek, i celý týden! Ka�dý 
� len se denn�  modlí modlitbu Zdrávas Maria za misie a také 
ka�dý týden st�ádá do své pokladni� ky tzv. Misijní bonbónek, 
co� jsou penízky, které by jinak utratil za n� jaké sladkosti, 
a které si od�ekne. Ve volných chvílích vyrábí další výrobky na 
jarmark (dobrovoln� ). Ka�dé 1. pond� lí v m� síci máme 
na starost adoraci, na misijní ned� li po�ádáme misijní jarmark 
a na ja�e akci misijní kolá� . Jezdíme na setkání s jinými klubky a také na r� zné 
pout� . Také se sna�íme  co nejvíce zapojit do d� ní ve farnosti. 

Markéta 
PS: 
Vzkaz pro všechny holky od 1. do 9. t� ídy, co ješt�  nechodí do misijního klubka: 
Nemáš v pátek od 16:00 do 18:30 co d� lat? Cht� la bys n� co vyráb� t, ale nevíš co? 
Cht� la bys pomáhat lidem v misiích, ale nevíš jak? Cht� la by sis s n� kým pokecat 
a nemáš s kým? Cht� la by ses nau� it n� co nového a za�ít spoustu smíchu?  
Pokud zn� la odpov��  ANO aspo�  na jednu z našich otázek, pak neváhej a p� ij � ! 
(Informace u jakékoli � lenky misijního klubka 
 ) 
 
Spole� enství rodin farnosti 

 

Jen st� �í by mohla být farnost �ivá bez rodin. Jednotliví � lenové 
rodin fungují  prakticky všude. D� ti navšt� vují ministranty, 
klubko a r� zné aktivity Orla, rodi� e krom�  farních aktivit pracují 
ve farních radách, Orlu, ale i v aktivitách m� sta a obcí 
a n� kterých spolk� . A samoz�ejm�  se hlavn�  starají o rodinu, 
tak�e na n� jaké scházení rodin zatím n� jak nezbývá � as.  
Jednu akci ro� n�  si však rodiny naší farnosti u� n� kolik let 
udr�ují. Je to spole� ná dovolená, která letos prob� hla 
v Sobotín� . 

 
Spole� enství „�ivého r � �ence“ 
 

 V Olešnici se „�ivý r� �enec“ modlil od nepam� ti. První záznam, který byl 
zjišt� n v po�ádku slu�eb Bo�ích, je z ned� le po Nanebevstoupení Pán�  1.6.1930, 
kdy bylo hlášeno: „Dnes po slu�bách Bo�ích se budou m� niti cedulky 
r� �encové.“ 
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 Dnešní spole� enství „�ivého r� �ence“ za� alo p� t �en n� kdy p�ed rokem 
2000. Po roce 2000 zájemc�  p� ibývalo, v roce 2004 m� l 60 � len�  a od roku 2005 
se pravideln�  modlí 80 farník� . 
 „�ivý r � �enec“ se modlíme na úmysly Svatého Otce a za misie. 

M.P. 
 

Pracovní skupiny 
 

V� tšina farních skupin se schází za ú� elem modlitby a vzájemného 
setkávání. Máme zde i skupiny, které se schází za ú� elem práce. Pokud fungují, 
tak se o nich moc neví, horší je, kdy� nefungují.  

Jedná se o skupiny uklízecí, kterých máme k dnešnímu dni šest a letos si 
v kostele zauklízeli opravdu po�ádn� . I kdy� n� kdy, p� i pohledu na zaprášený 
kostel, na n� které padala beznad� j, v�dycky to zvládli bezvadn�  a pat�í jim velký 
dík.  

Nelze opomenout také kv� tiná�ky. To jsou �eny starající se o kv� tinovou 
výzdobu. Nejen �e ka�dý týden zdobí kostel rostlými kv� tinami, ale kv� tiny si 
také samy p� stují nebo shání „n� kde“(pokud mo�no zadarmo), co� není v� bec 
jednoduché.  
 Dále ob� tavce starající se o h�bitovní kostelík sv. Mikuláše, pány 
kostelníky a pradleny. A nelze opomenout farní radu, její ekonomická � ást se 
v dob�  oprav schází opravdu � asto a redak� ní radu. 
 
A aby byla farnost ješt�  �iv � jší pan fará�  p� ipravuje: 
 

D� tské mše svaté budou probíhat od otev�ení komunitního centra, a to ka�dý 
pátek. 
 

Pozvánka pro mladé. 
 

Spole� enství mláde�e je pevným bodem p�i upev� ování a za�ívání víry b� hem 
dospívání. Proto p� ijmi pozvání do spole� enství mladých, které se bude scházet 
od otev�ení komunitního centra. Spole� enství má slou�it i jako základ pro 
p�ípravu k p� ijetí svátosti bi�mování v roce 2012  a pro�ívaní spole� né cesty víry 
pro hledající tzv. katechumenát. 
 

Ned� lní škola katechizmu pro d� ti v � ase mezi dopoledními bohoslu�bami 
napl� uje jak touhu d� tí po hlubším, a jejich v� ku p�im�� en� jším p�edávání a 
za�ívání víry, tak i nutnost vzájemného sdílení jejich rodi�� . Po ranní ned� lní mši 
svaté by vznikl prostor pro katechezi d� tí vedené jejich katechetkami, probíhající 
b� hem vzájemného setkávání a besedování rodi��  ve farním centru. Tyto 
katecheze by probíhaly nejmén�  jednou m� sí� n� . 
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Bohatá Ukrajina 
 

	 ást letošní dovolené jsem strávil trochu výjime� n� . V malé ukrajinské 
vesni� ce Strilets’ke, která le�í nedaleko od polské hranice ve Lvovské oblasti, 
na fóru mláde�e. Byl to � as velkých milostí. Moc rád bych vám v� noval n� co 
z toho, co jsem tam od Boha dostal, alespo�  prost�ednictvím následujících �ádk� . 

Brat� i z polské komunity Emmanuel, kte�í tamní 1. Mezinárodní fórum mláde�e 
pomáhali uspo�ádat, oslovili na ja�e naši � eskou komunitu s prosbou o pomoc. 
Výzva se nesetkala s p�íliš velkou odezvou, jeliko� termín mimo jiné kolidoval 
s charismatickou konferencí v Brn� . 

Pro Ukrajinu mám slabost z doby, kdy jsem ji p�ed šestnácti lety navštívil, a tak 
m�  docela lákala p�íle�itost se tam znovu podívat. Jeli jsme nakonec z � eské 
komunity Emmanuel t� i:  Petr, Ukrajinka Iryna, která u� n� kolik let �ije zde 
v 	 eské republice a já. Nejd�ív jsme ani po�ádn�  nev� d� li v � em ta naše pomoc 
bude spo� ívat. Co si vlastn�  Poláci pod tou pomocí p�edstavují. Nakonec z toho 
byla p�ednáška na téma „Bohatství mládí“ a na míst�  samotném i další slu�by, 
p�edevším modlitba. 

P�ednášení padlo na m� . To téma se mi líbilo a dostal jsem i pár bod� , které by 
se tam mohly objevit. Velkou pomocí mi bylo i motto setkání - úryvek 
z  10. kapitoly Markova evangelia: „Mist�e dobrý, co mám d� lat, abych m� l podíl 
na v�� ném �ivot� ?“ Odpovídalo mottu dopisu Jana Pavla II. mladým v roce 1985 
u p�íle�itosti 1. Celosv� tového dne mláde�e. 

	 ím víc jsem se p�ipravoval, tím víc jsem vnímal, jak v tom m� �u málo ud� lat. 
Modlil jsem se a se mnou i další lidé. B� h mi dal milost pro�ít v tom svobodu. 
U� dlouho jsem nic nepodnikal v takové svobod� , otev�ené prázdnot�  
a bez n� jakých determinujících p�edstav, jako tuhle cestu. "Tady m�  Pane máš. 
Co já m� �u? Co mám, tak, prosím, pou�ij. A�  je to Tvoje dílo." A jel jsem 
s pocitem, �e jedu skute� n�  do neznáma. 

Cestou jsme se stavovali v Zakarpatské Oblasti, kde Petr sponzoruje jednoho 
šestnáctiletého chlapce. Shodou okolností se také jmenuje Petr. Setkání s jeho 
rodinou bylo naprosto ú�asné. M� li jsme tím pádem mo�nost nahlédnout 
i do b� �né ukrajinské reality. 

Uv� domil jsem si, v jakém my vlastn�  �ijeme blahobytu, jak u� se zabýváme 
podru�nými "hloupostmi" a vnímal jsem, �e �ivot t� chto lidí je mnohem t� �ší 
ne� náš. V n�� em ale i bohatší. Naprosto to korespondovalo s mojí p�ednáškou. 
Ti lidé byli bohatí navzdory ni�ší �ivotní úrovni, a to bohatství nám dávali. Svoji 
otev�enost, pohostinnost, p�átelství. 	 istotu a jakousi �ivotní moudrost a pokoru. 
B� h a víra byly nedílnou sou� ástí jejich �ivota, i kdy� by se na první pohled 
mohlo zdát, �e jde o folklór. Je to ale jejich zp� sob pro�ívání víry. 

V ned� li jsme s nimi byli na dvouhodinové �eckokatolické mši svaté. Posadili 
nás do první lavice a místní kn� z nás p�ivítal jako hosty. Bylo to velmi milé. M� li 
jsme mo�nost se ú� astnit bohoslu�by i zp� vem, jeliko� jsme m� li k dispozici 
jejich kní�ky a náp� v jsme po n� kolika opakováních zvládli. Byl to pro m�  velký 
zá�itek. Mo�nost ú� astnit se bohoslu�by v jiném jazyce, v jiném ritu a p� itom 
hluboce a opravdov� . 
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Odpoledne jsme pak byli na vycházce v horách. Bylo to jako v 
pohádce. Pose� ené louky s kupkami sena, ticho a klid. Pak jsme šli 
na návšt� vu k prarodi�� m. Mluvili jsme o ví�e, o Bohu, o jejich 
historii a m� li spole� nou radost ze vzájemného setkání. Jist� , také 
mají svoje t� �kosti, ale rodiny jsou tam jaksi pevn� jší a lidé obecn�  

jsou skromn� jší. Velmi p�íjemn�  m�  p�ekvapila ukrajinská kuchyn� . Veškerá pro 
nás exotická jídla (z domácích produkt� ) byla výborná. 

Krásná byla � istota d� tí. Kdy� nám t�eba jedenáctiletý Petr� v bratr ukázal svoje 
obrázky, a� m�  dojímaly. Byly nádhern�  barevné a pozitivní. Všichni se na nich 
usmívali a byly na nich umn�  zachycené výjevy z reality místního �ivota: kopce s 
ove� kami, koníci s povozy, kupky sena, p�íst�ešky v horách, rybá�i, stahování 
pokácených strom� ... 

Po t� ch necelých dvou dnech jsme odjí�d� li u� od dobrých p�átel. M� l jsem 
pocit, �e jsme tam strávili minimáln�  týden. A kdy� mi ten mladší chlapec daroval 
ukrajinský k�es� anský slabiká� se slovy: "To je pro vašeho syna..." jsem snad 
trochu pochopil, co je opravdové bohatství. 

Pak jsme se p�esunuli na sever do Lvovské Oblasti na ono setkání mláde�e. 
Dostalo se nám ubytování v rodin�  ve vedlejší vesnici. I zde jsme byli v�ele 
p� ijati, p�esto�e hostitelé � ekali mláde�níky a ne takové u� „st�edoprouda�e“. 
Obdivoval jsem pohostinnost t� ch lidí (hostitelských rodin bylo n� kolik desítek), 
kte�í nás p�ijali, by�  m� li suchý záchod a místo sprchy jsme se myli v lavoru. 
Nedovolili nám jako host� m spát ve spacácích, tak jsem musel s Petrem sdílet 
spole� né lo�e. 

Na fórum mláde�e p� ijelo cca 350 mladých lidí z tohoto koutu sv� ta. Uv� domil 
jsem si, jak pro nás 	 echy u� Evropa, náš sv� t na tuto stranu kon� í Slovenskem. 
Sice víme, �e tam n� kde je pak ješt�  Ukrajina, Rusko a jiné zem� , ale moc o nich 
nevíme. Zahanbovalo m� , kdy� mi lidé �íkali odkud jsou (a byla to stotisícová 
m� sta), a já v� bec netušil, kde to je. Byli tu Ukrajinci, Poláci, B� lorusové, Rusové 
a skupinka z Uzbekistánu. Nesmím zapomenout na �eholní sestru ze Slovenska. 

Bylo ohrom�  zajímavé se s t� mi lidmi setkat a povídat si s nimi. Navázali jsme 
nová p�átelství. Te�  u� pro m�  Vinica není neznámý pojem, ale m� sto v centrální 
Ukrajin� , kde �ijí konkrétní lidé. A B� lorusko není zemí, kde vládne n� jaký 
omezený Lukašenko, ale zemí, kde �ijí kamarádi se svojí vírou, radostmi 
a trápeními. 

B� h nás prost�  zahrnoval po�ehnáním a dary. Jedním z nich bylo i spole� enství 
s �eckokatolíky a pravoslavnými k�es� any. Organizátor� m se toto sjednocení 
povedlo. St�ídav�  byly bohoslu�by �ímskokatolické a �eckokatolické. V pátek 
m� la být pravoslavná bohoslu�ba, ale jeliko� zem�el n� jaký metropolita, tak 
pravoslavní kn� �í nakonec nep�ijeli. 

Poláci nás p�ijali velmi otev�en�  do týmu. Pozvali nás ke spole� ným ranním 
chválám organizátor�  a po� ítali s námi i nap�. do skupinek p�ímluvné modlitby 
v rámci ve� era milosrdenství. Musím �íct, �e jsem s nimi za�il opravdové 
komunitní bratrství. Obdivuju je a fandím jim v jejich díle na Ukrajin� . 



                
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

            
 
 
 

 

P�ekvapilo m� , kdy� nám na záv� r d� kovali za to, �e jsme p�ijeli a pomohli tak 
sd� lit, �e � ímskokatolická církev nejsou jenom Poláci. Setkání bylo v oblasti, 
kde �ije velká polská menšina, místo, které d�ív pat� ilo k Polsku, a tak to tu asi 
i po národnostní a nábo�enské stránce není jednoduché. Tento rozm� r by m�  d�íve 
v� bec nenapadl. 

Dalším p�ekvapením bylo, kdy� na záv� re� nou bohoslu�bu p�ijel apoštolský 
nuncius, který je na Ukrajin� , a polský konzul ze Lvova. 

�e bylo setkání d� le�ité i pro komunitu Emmanuel samotnou, jsem vnímal 
z toho, �e sem p�ijel i její hlavní moderátor z Francie. A byli tu další p�ednášející 
- kn� z z Paray-le-Monial, zasv� cená sestra z Rakouska p� sobící v � ím� ,... 
A vedle takových es jsem m� l vystoupit já a dokonce s první p�ednáškou! 
Ale nebral jsem si to tak. H��  na tom byla Iryna, která m� la tlumo� it do ruštiny. 
Jak se toti� ukázalo, p�esto�e je Ukrajinka, tak ukrajinsky moc neumí (pochází 
z rusky mluvící oblasti). Z ruštiny se potom tlumo� ilo do dalších jazyk� . 

Nevím, nakolik tedy poslucha� i porozum� li tomu, co jsem jim cht� l sd� lit. 
Ale to nebyla moje starost. Jedna Polka pak za mnou p�išla a �ekla mi, �e díky 
tomu, �e jsem mluvil pomalu, tak všemu rozum� la. To byla p�íjemná zp� tná 
vazba. Co m�  však naplnilo radostí ješt�  v� tší, byla skute� nost, �e moje 
vyu� ování se trefilo do ducha setkání a navázalo na nit spojující i ostatní 
p�ednášky, o jejich� tématech jsem p� vodn�  nem� l ani pon� tí. I to je pro m�  
sv� dectvím, �e to celé bylo v Bo�ích rukách a Duch Svatý vanul. 

Mohl bych toho psát ješt�  víc. T�eba o tom, �e program byl opravdu bohatý. 
Dopoledne v�dy byla spole� ná modlitba, p�ednáška, mše svatá a po ob� d�  
tématické workshopy, skupinky sdílení a po ve� e� i další program. Jeden ve� er byl 
dokonce rockový koncert, který vyústil ve spole� nou adoraci. K soukromé adoraci 
bývala p�íle�itost po celý den. 

Nebo o tom, jak t�etí den celý areál zalila voda po vydatném dešti a organizáto�i 
bravurn�  p�esunuli program do t� locvi� ny blízké školy. Nebo o tom, jak jeden 
mladík s odvahou p�išel do naší skupinky prosit o p�ímluvnou modlitbu b� hem 
„Ve� era milosrdenství“ a poté se po delší dob�  odhodlal jít ke svátosti smí�ení 
a pak o tom nadšen�  sv� d� il. Ale t� �ko se mi to vkládá do slov. 

Po týdnu jsem m� l pocit, �e jsem pro�il rok �ivota. Objevil jsem bohatství. 
Objevil jsem bohatství v chudob� , v jednoduchosti. Bohatství otev�eného srdce. 
Bohatství východní liturgie a zbo�nosti. A velmi p�íjemnou zkušenost, �e jako 
	 echy nás tu lidé p� ijímají bez problém� , s radostí a otev�enou náru� í. A zdá se 
mi, �e ta Ukrajina se svojí nedokonalou infrastrukturou, rozbitými silnicemi 
a korupcí má velkou nad� ji. Tak jako všechny jiné zem� . B� h je mladý a bohatý. 

B� h budi� veleben.  
Josef Kánský 
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Prázdninový pobyt rodin v Sobotín�  
 

Tak jako ka�dý rok i letos se vydaly rodiny naší farnosti na spole� nou dovolenou. 
U� loni v Rokytnici jsme se domluvili, �e by to cht� lo zm� nu. A tak místo 
do 	 ech jsme tentokrát vyrazili na Moravu, konkrétn�  do Sobotína na Šumpersku. 
Ubytovali jsme se na místní fa�e, která slou�í z � ásti jako byt pro rodinu a z � ásti 
jako ubytovna. Nejmladší ú� astnice naší výpravy m� la dva m� síce. 
Hned ve � tvrtek jsme se vydali na pou�  do Zlatých Hor. Nádherné mariánské 
poutní místo uprost�ed les�  v Jeseníkách. V sedmdesátých letech bylo úpln�  
srovnáno se zemí, v letech devadesátých znovu vystav� no a obnoveno. Panna 
Maria je zde uctívána jako Maria Pomocnice a my jsme zde slavili spole� n�  
s otcem Pavlem mši svatou. Po prohlídce celého poutního areálu jsme odjeli 
do m� sta Zlaté Hory. Zde u� na nás � ekal výborný ob� d v restauraci s p�íjemnou 
obsluhou. Vše bylo ideální a� do chvíle, kdy jedno dít�  zabouchlo klí� e v aut�  
(v našem aut� ). Co te� ? Cizí lidé, v cizím kraji. Ale našt� stí vše dob�e dopadlo. 
Paní z restaurace m� la známé automechaniky a pro ty to byla hra� ka. A� do této 
chvíle jsem netušila, jak rychle lze otev�ít zam� ené auto. 
Dalším bodem našeho � tvrte� ního programu byla návšt� va zlatorudných mlýn� . 
Dov� d� li jsme se, jak se zde kdysi dolovalo zlato. Proto�e bylo celý den vedro, 
tak my dosp� lí jsme odpo� ívali u pot�� ku, n� kte�í dokonce v pot�� ku a d� ti 
p� i tom rý�ovaly zlato. Prost�  pohoda. 
Na zpáte� ní cest�  jsme se ješt�  stavili na Rejvízu u mechového jezírka. 
Na první den toho bylo docela dost. P�i ve� erní modlitb�  v kostele jsme spole� n�  
pod� kovali Bohu, pan fará� ješt�  dlouho do ve� era zpovídal a my, zna� n�  
unavení, jsme zalezli do spacák� , abychom byli na další dny sv� �í. 
V pátek ráno sice trochu pršelo, ale to nás neodradilo od plánované t� ry 
na Sk�ítek. Teplé po� así pod mrakem bylo jako stvo�ené pro po�ádný výšlap. 
Dokonce i malý Vašík zvládl pouze po svých deset kilometr�  cesty do hor. 
Sobotín je nedaleko Velkých Losin, tak�e jsme nemohli vynechat jediné termální 
koupališt�  v 	 esku a po�ádn�  jsme si to u�ili, i kdy� voda smrd� la sirovodíkem 
jako po zka�ených vají� kách. 
V sobotu u� pršelo hodn� , a na to, �e byl � ervenec byla p� kná zima. Po ránu jsme 
se sešli v místním kostele a bohoslovec František, který bydlí na sobotínské fa�e 
(spolu�ák Káji Adamce), nám vypráv� l o svém povolání ke kn� �ství. Návšt� va 
Ru� ní papírny ve Velkých Losinách byl ideální tip na pro�ití uplakaného dne. 
Prohlédli jsme si nejenom papírnu, ale n� kte�í si i zkusili sami papír vyrobit. 
I v sobotu odpoledne jsme zalezli do termál� . Bylo to ú�asné. Bazén prázdný 
(samoz�ejm�  od lidí, voda v n� m byla), proto�e byla zima a z vody se kou�ilo. 
Nejhorší bylo ale z té teplé vody vylézt, prost�  nás museli vyhodit. Jeliko� byl u� 
poslední ve� er našeho pobytu, tak nemohl chyb� t spole� ný ve� er s divadlem, 
scénkami a písni� kami. V ned� li jsme si uva�ili sváte� ní ob� d, uklidili faru 
a spole� n�  se sobotínskými farníky a místním panem fará�em slavili mši svatou. 
Nic netrvá v�� n� , a tak i kdy� se nám v� bec necht� lo, jsme se odpoledne vydali 
na zpáte� ní cestu do svých domov� .  
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Dík pat�í otci Pavlovi, �e si ud� lal � as a jel s námi, a dík vám všem, kte�í jste jeli 
a vytvo�ili krásné spole� enství. 
Pane Je�íši, tys �ekl: “…kde jsou dva nebo t� i shromá�d� ni v mém jménu, tam 
jsem já uprost�ed nich...“ Nás tam bylo p�es � ty� icet a díky, Pane, �es tam byl 
s námi, vnímali jsme to na ka�dém kroku. 
Panno Maria Pomocnice, oroduj za nás a za naše rodiny. 

J.S. 
 

Dív� í tábor u Nové Vsi 
 

 Ješt�  ani neza� aly prázdniny, a my jsme u�  m� ly v kalendá�i výrazn�  
pozna� ený termín konání tábora, na který jsme se velice t� šily. Nejen na samotný 
tábor, ale i na spoustu známých i nových kamarádek... 
 Tábor se uskute� nil 14.- 23. 7., poblí� Nové Vsi, v p�ekrásné p�írod�  
u velikého rybníka se zeleným ostr� vkem. 

 Hlavní vedoucí byla Panna Maria, která m� la vše naprosto 
na sto procent promyšlené a „zmáknuté“. Její obraz jsme m� ly stále 
na o� ích - uprost�ed nám� stí� ka v námi vyzdobeném p�íst�ešku. 
Ale i kolo „št� stí“ p� itahovalo naši pozornost, pou�ívalo se ale jen 
v p�ípad�  porušení táborového desatera. 
 Ješt�  n� co málo k programu. Celotáborová hra byla na motivy 
Letopis�  Narnie. Programem nás provázeli hodný 	 vachetka 
a moudrá sova Sofie Perolesklá. Ti stáli v�dycky na naší stran�  a stali 
se našimi p�áteli. Pomohli nám nalézt diamanty, o které byl veliký 

zájem v okolí. Jednou nám je toti� ukradli Ob�i a podruhé Podremš� ané, kte�í 
nejprve unesli jednu z nás a potom jako výkupné cht� li kameny za �ivot naší 
kamarádky. Všechno našt� stí dob�e dopadlo...  Nechyb� ly ani spousty her (jak 
denních, tak no� ních), no� ních stezek, lovy hovad a ovád� , také Kiki a Ochechule 
(malované kadibudky). 
 Úsp� šnému programu dopomáhalo i výborné jídlo! M� am! Jedly jsme 
táborovým zp� sobem...z ešusu na lavi� kách a stolech ukrytých pod p�íst�eškem 
z obrovských plachet. Spaly jsme v patnácti podsadových stanech. 
 Náš záv� r z letošního tábora? Byl naprosto skv� lý! Všem ho co nejv�eleji 
doporu� ujeme. A u� se móóóc t� šíme na p�íští prázdniny a další tábor. 

 Markéta a Kate�ina 
 
P� ší pou�  k Bo�ímu Milosrdenství z Fulneku do Slavkovic  
 

Mnozí olešni� tí farníci v� d� li z ohlášek a ze sbírky na ob� d poutník� , �e se chystá 
p� ší pou�  do Slavkovic, mnozí na to pak ale pozapomn� li. A najednou - ruch 
v Ústupu, v Olešnici a ve Lhot� , procesí asi šedesáti v�� ících, vp�edu k�í�ek 
a obrázek Je�íše - Bo�ího Milosrdenství, zp� v za doprovodu kytary 
a nebo modlitby v�� ících. Poutníci, kte�í krá� ejí podobn�  jako o pouti 
na Velehrad, tentokrát k Bo�ímu milosrdenství do Slavkovic z Fulneku, cestu 
dlouhou 180 km, rozd� lenou do sedmi dní putování od 24. 7. do 30. 7. P� ší pou�  
velmi podobná pouti na Velehrad, poutníci se b� hem cesty modlí z breviá�e, 

P�ísp� vky ze �ivota farnosti 21 



                
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

zpívají korunku k Bo�ímu milosrdenství, poslouchají duchovní úvahy kn� �í - 
bratr�  Pallotin� , poslouchají sv� dectví ostatních poutník� , nebo jen tak v tichosti 
rozjímají. Duchovní úvahy byly o Abrahamovi, Moj�íšovi, Rachab, Samuelovi, 
Davidovi, Tobiášovi a Ester. Centrem ka�dého dne byla mše svatá.  
Já jsem se p�ipojil k poutník� m v Konicích, za spousty neš� astných okolností se 
š� astným koncem - zaspal jsem v autobuse p�i p�estupování, zapomn� l jsem doma 
mobil s kontaktem na organizátory, nev� d� l jsem p�esn�  kdy, ani odkud se 
vychází... A p�ece jsem se neztratil. Z Konice jsme po mši doputovali 
p�es Šebetov a� do Letovic, kde jsme se ubytovali v kulturním dom� . Asi nikdy 
nezapomenu na ve� erní modlitbu ve farním kostele, a po ní nádherný zp� v Jarky, 
jedné z poutnic p� i kyta�e - zav�el jsem o� i a p�ál si, aby píse�  o Izraeli nikdy 
neskon� ila. Bude to takové i v nebi?... Ve� er jsme ješt�  shlédli film 
„Mosty“ (o lásce mezi otcem a synem, o nejv� tší ob� ti, zoufalství a o napln� ní 
významu oné ob� ti). Ráno po kytarovém budí� ku “Vstávejte plyšáci“ jsme se 
vyloupli ze spacák�  a vyrazili - sm� r Olešnice. Prošli jsme kolem K�etínky 
do K�etína a prudkým stoupáním do Ústupu. Zde jsme se neplánovan�  a úpln�  
spontánn�  do� kali milého p�ivítání od Lidušky Tomanové, která znaveným 
poutník� m uva�ila kávu a takto ob� erstveni jsme kolem Bo�í muky došli 
do Olešnice. Následovala mše svatá v našem chrámu svatého Vav�ince a po ní 
jsme sn� dli chutný ob� d a dobroty od olešnických farník� . Dostal jsem za úkol 
tlumo� it velký dík poutník�  olešnickým farník� m - Pán B� h zapla�  za tento 
skutek lásky k bli�ním! Dále jsme putovali krásnou p�írodou Vyso� iny 
p�es Lhotu, Lama� e, kolem Zubštejna a� do Byst� ice nad Pernštejnem. Ve farním 
kostele op� t ve� erní modlitba a po ní další silný, krásný zá�itek z duchovních 
písní. Jak je krásn�  na tom Bo�ím sv� t� ! V Byst� ici se nás ujali ob� taví farníci 
a ze zmoklých, propocených, špinavých, unavených a hladových poutník�  do rána 
ud� lali � istý, nakrmený a radostný bo�í lid. Pán B� h zapla�  za jejich 
pohostinnost! Poslední den putování za� al dešt� m, ale p�es tuto nep�íjemnou 
okolnost jsme došli do Nové Vsi u Nového M� sta na Morav� , kde nás p�ivítali 
ob� dem, jako na velké svatb�  - op� t - velké díky hostitel� m! Odpoledne jsme 
kone� n�  doputovali do Slavkovic, do poutního kostela Bo�ího milosrdenství 
a pro�ili slavnostní mši svatou. Po ní vystoupila schola farnosti Radešínská 
Svratka s nádherným koncertem. Po koncertu jsem odjel dom� , ale program dál 
pokra� oval po celono� ní adoraci ješt�  další den.  
Kostel Bo�ího milosrdenství ve Slavkovicích a v� bec Bo�í milosrdenství je 
pro m�  srde� ní zále�itost. Bo�í milosrdenství je! Stojí za to se k n� mu denn�  
modlit korunku a i k n� mu putovat.  
P� ší pou�  si dovolím p�irovnat ke mši svaté. 	 lov� k se p�i ní ve spole� enství 
v�� ících modlí, zpívá duchovní písn� , chválí Boha, prosí i d� kuje. M� �e slavit 
svátost smí�ení a má ka�dodenní posilu v Eucharistii. P�ináší ob� ti, ale i p� ijímá, 
spolu s hostiteli, velké duchovní dary, které sv� t nem� �e dát, které ho � iní lepším 
v Bo�ích o� ích a ku prosp� chu bli�ních. Bohu díky!  

poutník P. 
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Farní tábor 
,,Vyda�ených dev� t dní v olefatské �íši", tak m� �eme hodnotit letošní tábor. 
Obnovovatelé zni� eného pohrani� í ze zemí Gadalonie, Durgonie, Brinnsko, 
Atalánie a Mosajsko dokonale zvládli své poslaní, ale i své chování. Po krásném 
pobytu v Rakoveckém údolí nabitého hrami, boji s bandity, návšt� vami u krále, 
sla� ováním, výte� ným jídlem, no� ními hrami, spaním pod širákem, hlídkami... 
se u� t� šíme na pou� . D� kuji všem d� ckám, dobrodinc� m, kucha�kám, rodi�� m, 
vedoucím a zdravotnici. Díky moc a hlavn�  Deo gratias! 

Honza Novotný 
 

Na tábo� e 2010 OLEFATA (komentá� ú� astníka) 
Tábor se mi líbil hlavn�  v tom, �e jsme m� li zábavné aktivity zapojené 
do celotáborové hry. Úsp� ch závisel na vzájemné komunikaci 
a ve vzájemném pochopení. Líbílo se mi taky odpolední volno, to bylo hezký, 
�e si  ka�dý mohl d� lat co cht� l. Hráli jsme stolní hry fotbal, bejsbol, prost�  ka�dý 
m� l mo�nost d� lat, co ho zrovna napadlo. 

K.N. 
Plšík 

Proto�e na tábo�e �ijeme v p�írod� , sdílíme pochopiteln�  prostor s mnoha 
�ivo � ichy. D� ti  mají o zví�átka evidentn�  zájem. O tom sv� d� í i skute� nost, 
�e v táborové sout� �i, v silné konkurenci r� zných skv� lých � ísel nakonec d� ti 
nejvíc zaujala p�ednáška o sklípkanovi. V Rakoveckém údolí, kde se náš tábor 
nachází, �ije mnoho roztomilých zví�átek: myši, �áby, pavouci, škvo�i, dot� rný 
hmyz …�eb�í� ek popularity však jednozna� n�  vedou plšíci. Oni to vlastn�  nejsou 
plšíci. Správný název onoho roztomilého �ivo� icha je plch velký (lat. Glis glis). 
To zd� raz� uji hlavn�  pro d� ti školou povinné. Ji� se toti� stalo, �e �ák - táborník 
(MB) v p�írodopisu dostal horší známku poté, co vycpaného plcha velkého nazval 
plšíkem. 
Naším � astým no� ním návšt� vníkem je plšík (tedy vlastn�  plch) jménem Alfréd. 

Krom�  toho, �e d� lá spole� nost no� ní hlídce, provádí i 
pravidelnou kontrolu v kuchyni. Nutno podotknout, �e 
naše kucha�ky se k této návšt� v�  p�íliš p�átelsky 
nechovají a všechny po�ivatiny p�ed ním d� kladn�  
zavírají. P�esto se Alfréd zatím neurazil a na no� ní 

návšt� vy chodí dál. N� kdy s sebou vezme i kamarády. Pokud kucha�ky p�ece jen 
n� co zapomenou schovat, pova�uje to za p�átelské pohošt� ní. Nejrad� ji ze všeho 
má piškoty, za co� si vyslou�il p�ezdívku „Piškotek“. 
 Tak se jedné noci stalo, �e Piškotek p�išel op� t na návšt� vu. Proto�e jedna 
sk�í� ka se zásobami nebyla zav�ená dost dokonale, musel ji prozkoumat. 
Tentokrát jej však zaujalo n� co jiného ne� jídlo. V jedné vo� avé krabi� ce se 
nacházely porcované � aje. Byly to zbytky z � aj�  pou�ívaných v p�edvolební 
kampani KDU-	 SL. Není jisté, jestli Piškotka tak unavila � etba p�edvolebních 
hesel na obalech t� chto � aj� , nebo jestli cht� l jenom po� kat na ráno, aby na to 
� tení lépe vid� l. Jisté ale je, �e usnul jako špalek. Ráno pak jedna nejmenovaná  
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nic netušící kucha�ka (PB) vzala onu vo� avou krabi� ku s nic netušícím spícím 
Piškotkem a  zamí�ila s ní ke kotli s v�elou vodou, aby p�ipravila ranní � aj, 
kdy� tu náhle probuzený a nále�it�  vyd� šený Piškotek p�ed o� ima nemén�  
vyd� šené kucha�ky z krabi� ky vysko� il. Alfréd alias Piškotek nakonec dopadl 
mimo kotel s v�elou vodou, tak�e k snídani byl � aj a nikoli plší polévka. N� kte�í 
z nás jsou rádi, �e tato p�íhoda Piškotka od dalších no� ních návšt� v neodradila. 
Stojí za pozornost i politické souvislosti této události. Zajímavý je plšík� v zájem 
o politiku, jeho politická orientace i skute� nost t� �kého probuzení p�esn�  dva 
m� síce po volbách. 

J. N. 
 

21. Festival mláde�e v Med�ugorji 31. 7. - 6. 8. 2010  
 

D�ív jsem si myslel, �e festival mláde�e je pouze pro mláde�, a tak jsem 
se informacemi o jeho konání v Med�ugorje p�íliš nezabýval. Pak jsem 
ale na  outi v K�ešicích potkal svého kamaráda, a ten m�  asi t�emi v� tami 
p�esv� d� il, �e festival  není jen pro mláde� a �e je t�eba v Med�ugorji ka�dé 
modlitby k Pann�  Marii za duchovní obnovu našeho národa. A tak jsem se 
p�ihlásil u cestovní kancelá�e Verité, a proto�e u� nebylo volné n� jaké ubytování, 
sbalil jsem stan, spacák a karimatku a jel.  

Cestu provázely mírné zmatky, ale v�dycky s dobrým koncem. Zpo�d� ní 
autobusu v Brn�  ( asi dv�  hodiny) � idi� i po cest�  dohnali. V autobuse nás 
provázely dv�  mladé dívky z Verité, které m� ly krom�  prezence zajistit duchovní 
program na cestu. Dozv� d� li jsme se ale, �e v Med�ugorji nikdy nebyly, nejsou 
v�� ící a videokazety o Med�ugorji zapomn� ly vzít s sebou. P�ihlásila se ale jedna 
hodná a ob� tavá poutnice, která nás všechny oslovila s prosbou o p�ísp� vek 
do programu a program zorganizovala - r� �enec, duchovní písn�  s kytarou, 
korunka k Bo�ímu milosrdenství, povídání o Med�ugorji a Lurdech, sv� dectví, 
úvahy ...sebelepší cestovní kancelá� by takový program nevytvo�ila!  A t�etí 
problém - zmatek s ubytováním - se nakonec vy�ešil, a dokonce se objevilo 
i volné místo s postelí na spaní pro mne! Bydleli jsme sice dost daleko od kostela, 
ale ubytování bylo p� kné.  

Celý program zahrnující duchovní úvahy, sv� dectví, adoraci, modlitby, 
mše i r� �enec byl pod širým nebem, p�ekládaný do rádií se sluchátky, mohli jme 
si naladit � eštinu nebo slovenštinu. Program pochopiteln�  nebyl povinný. První 
den, po � esko-slovenské mši bylo p� ivítání mláde�e z jednotlivých zemí sv� ta, 
skupinky mladých lidí se svojí státní vlajkou p�istupovaly v pr� vodu k mikrofonu 
- p� išli mladí z dev� tašedesáti zemí celého sv� ta! Nejvíce zde bylo Ital� , ale nás, 
	 ech�  a Slovák�  zde bylo také velmi mnoho! P�i mezinárodní mši slou�ilo 
pr� m� rn�  450 - 500 kn� �í. Neznám p�esný po� et poutník� , ale bylo nás 
p�es 50 000 a modlitba takového po� tu v�� ících - to je síla !  

Sv� dectví jednotlivc�  na m�  velmi zap� sobila, nap�íklad sv� dectví 
bývalého p�íslušníka IRA, který se ve v� zení obrátil na víru, sv� dectví bývalých 
narkoman�  z Cenacola, sv� dectví sestry Elvíry ... Ale nejvíc na m�  zap� sobily 
no� ní adorace (silné duchovní zá�itky). Po no� ní adoraci bylo jeden den divadlo  
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mláde�e z Cenacola (komunita sv. Zdislavy pro pomoc drogov�  závislým), jednou 
no� ní sv� telné procesí Med�ugorijí, a p�edposlední den no� ní výstup na Kri�evac, 
kde se � ekalo na východ slunce a ranní mše svatá na vrcholu.   

Sledování divadla mláde�e z Cenacola byl pro m�  velký kulturní 
i duchovní zá�itek. P�irovnal bych ho k muzikálu, který ztvár� uje d� jiny lidstva 
od Adama a Evy a� po zmrtvýchvstání Krista.  

No� ní sv� telné procesí Med�ugorijí bylo pro m�  velmi povzbuzující. 
Zakoupili jsme si sví� ky a p� ipojili se k po� etné � eské skupin� . M� li jsme dvacet 
� eských vlajek, zpívali jsme naši národní hymnu, píse�  Svatý Václave a dále 
za doprovodu n� kolika kytar duchovní a národní písn� . Lidé, kte�í nešli 
v pr� vodu, nás vítali z oken a teras dom� , mávání a ovace typu "ave 
Maria" nebraly konce. Velmi p�átelská atmosféra, kdy srdce lidí z r� zných 
národností mají k sob�  velmi blízko.  

Ješt�  se vrátím k no� nímu výstupu na Kri�evac. Celý výstup a celý 
zbytek noci jsme se modlili r� �enec. Za bou�ky, která nás tam zastihla, 
osv� tlováni blesky, za rachotu hrom�  jsme se promodlili celou noc. Modlitbou 
srdce. Na r� zné úmysly, poslední desátky na úmysly Panny Marie. Z oné bou�livé 
noci si odnáším dar modlitby srdcem a vzáp� tí dar víry srdcem.  
B� hem ranní mše p�estávalo pršet, bou�e se utišila a za� alo vycházet slunce, klid 
a mír. A po mši jsme zaslechli z vrcholu zp� v � eské hymny. Skupina 	 ech�  s naší 
vlajkou zpívala naši národní hymnu, dr�íce se za ramena. Rádi jsme se k nim 
p�idali a byl to pro nás jakýsi symbol duchovní obnovy � eského národa. Den 
p�edtím toti� m� la � eská skupinka mladých p�ímluvu p�i mši za duchovní obnovu 
našeho národa.  

Záv� rem chci jen sd� lit, �e Med�ugorje je po�ehnané místo, kde m� �e 
� lov� k obdr�et spoustu duchovních dar�  pro sv� j �ivot. Od mého návratu tím 
stále �iji. A p� itom je to tak prosté, sta� í jen pou�ívat p� t ú� inných zbraní Panny 
Marie proti zlu:  
- � astá svátost smí�ení 
- � astá posila ve svátosti eucharistie 
- modlitba r� �ence 
- � etba a zamyšlení se nad biblí (vezmi a � ti …) 
- p� st  

P. 
 

Italové v Olešnici 
 

 Zatímco se v p�edve� er pouti v mnoha olešnických domácnostech 
dopékaly kolá� e a p�edchystával slavnostní ob� d, u katolického domu se vyrojil 
autobus návšt� vník�  z italské Vincenzy. Za to, �e se práv�  v Olešnici zastavila 
skupina Ital� , vracejících se ze své cesty po krásách 	 ech (Prahy) a Polska, 
vd�� íme � esko-italskému fará�skému p�átelství (pan fará� má prost�  známé 
všude). Italští návšt� vníci nebyli uvítáni pizzou, ani chlebem a solí, ale po�ádným 
hrncem guláše. K prohlídce jim nebyly nabídnuty staré antické památky,  
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ale muzeum veterán�  a výstava v podkroví radnice (p� iznávám, �e jsem do této 
chvíle netušila, jak se italsky �ekne nap�. "osmiválec"). Po ve� e� i se „mladí“ 
z Vincenzy chopili kytar a kláves a p�edvedli nám, jak je italský národ muzikální. 
Tady je nutno vyseknout poklonu i olešnickým a k�t� novským mladým 
zp� vák� m, kte�í nez� stali ve zp� vu pozadu. Ve� er se pak Ital�  chopili jejich 
ubytovatelé a odvedli si je do svých domov� , aby si cestovatelé odpo� ali p�ed 
dalším putováním.  
 Ráda bych touto cestou tlumo� ila jejich spokojenost s pohostinstvím 
v � eských rodinách, byla to pro n�  milá zkušenost. A co pro olešnické? 

Kate�ina 	 adková 
 
Pou� ový táborák 
 

K olešnické svatovav�inecké pouti ji� neodmysliteln�  pat�í táborák s pohádkou 
v Kn� �evsi. Letos jsme  k tomuto ú� elu nacvi� ili zbrusu novou pohádku „A�  �ije 
vévoda Josef!“ Je to p�íb� h o princi Adamovi, který chce za�ít velké 
dobrodru�ství, jeho dobrém p�íteli Mat� jovi a dvou podvodnících. V pohádce se 
také setkáváme s králem a královnou, princeznou Klárkou, písa�em, slu�ebnou 
Ankou, rozlobenou zvuka�kou, st� �ující si diva� kou, panem soudcem, drábem, 
t�emi trhovkyn� mi sdru�enými v ob� anském spolku „Odhodlané ob� anky“ 
a s ko� ovnými herci, kte�í nás celým p�íb� hem provází. Prost�  p�íb� h zcela 
pravdivý, o p�átelství a lásce a o tom, co se m� �e stát, kdy� zvolíš špatné rádce. 
Po pohádce jsme zapálili táborák, opekli párky a povídali si a� do noci. Díky vám, 
kte�í jste jakkoli pomohli s p�ípravou táboráku, herc� m za skv� lé výkony 
a divák� m za ú�asnou atmosféru. Díky vám všem za krásné spole� enství 
a p�íjemné ukon� ení poutního dne. 

Markéta Bílková 
 

P� ší pou�  na Velehrad 
 

U� n� kolik let naše rodina poskytuje ubytování velehradským poutník� m. Letos 
jsme spolu s n� kolika spolubratry ministranty p� ijali nabídku a zárove�  pozvánku 
od našeho vedoucího ministrant�  Honzy Novotného, �e pokud p� jdeme na p� ší 
pou� , tak se nás ujme. 

Vydali jsme se do Letovic, kde na nás � ekal ob� d. V kostele nám 
místní pan fará� po�ehnal a my se vydali do Boskovic. V Boskovicích 
byla mše svatá a po ní rozd� lení poutník� . Vzhledem k tomu, �e nás 
bylo víc, tak si ka�dý vzal o dva a� t� i lidi víc. Jedna paní cht� la t� i 
nebo � ty� i slušné poutníky, na� e� si vzala nás sedm „neslušných“ 
ministrant� , se slovy: „…  kam se to do toho paneláku vleze?“. 

Vlezlo. Druhý den jsme se vydali do Sloupu k P. Marii Bolestné, kde bylo pro nás 
nachystáno � ty� i stovky výborných kolá��  s � ajem. Po nasycení jsme šli 
do Ruprechtova, kde byla mše svatá. Pak jsme šli spát do místní t� locvi� ny, kde 
jsme hráli p�ed spaním fotbal. Po ranních chválách vyšlo dál sto jedenáct 
poutník� . V Ra� icích se k nám p�idal proud vedený P. Pe� ázem. Farníci 
v Rošt� nicích pro nás p�ipravili výborný ob� d, který jsme m� li i na p�íští den.  
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V Milonicích nás p�ivítal místní pan fará�. My � ty� i ministranti jsme se ubytovali 
na fa�e. Druhý den jsme se vydali na horu sv. Klimenta, kde se konala  
cyrilometod� jská pobo�nost vedená P. Pe� ázem. Poté jsme šli do Boršic, kde byla 
mše svatá. Nás sedm ministrant�  se ubytovalo na menší farm� . Ob� erstvili nás 
� esnekovou pomazánkou, kozím mlékem a kozím sýrem. Další den nás vycházelo 
u� n� kolik stovek na Velehrad. Na nádvo�í byla obnova zasv� cení národa Bohu 
skrze P. Marii, obnova k�estních slib� , pak následovala mše svatá, jejím� hlavním 
celebrantem byl olomoucký arcibiskup Jan Graubner. Po odpo� inku a ob� erstvení 
bylo svátostné po�ehnání a odjezd dom� . 
K tomu po� ítejte ka�dý den: jeden a� dva celé r� �ence, mši svatou, promluvy 
o Desateru Bo�ích p�ikázání, puchý�e, námahu, pot, slunce, déš�  … 

Vít Sobotka 
 
Cyklotour 
 

V týdnu po olešnické pouti jsem strávil spolu s ostatními mláde�níky a panem 
fará�em t� i dny na kolech. První den jsme ujeli ú�asných � ty� icet t� i kilometr� . 

Jeli jsme z Olešnice do Št� pánova nad Svratkou, p�es Dale� ín 
a kolem Vírské p�ehrady. Nejlepší na tom bylo, �e jsme jeli skoro 
po�ád z kopce nebo po rovin� . Druhý den jsme navštívili hrad 
Pernštejn a kone� n�  jsme se i vykoupali v Byst� ici. Nebylo to sice 
velké, ani hluboké koupališt� , zato bylo uprost�ed nám� stí a m� li 
jsme spoustu divák�  (byla to kašna). Den jsme zakon� ili mší 
svatou ve Víru. Poslední den po cest�  dom�  jsme se vykoupali 

v rybníku ve 	 ty�ech Dvorech, abychom dom�  p� ijeli � istí. Velké pod� kování 
pat�í všem, kte�í nám va�ili, a zvláš�  panu fará�ovi, který m� l odvahu s námi jet. 
Brzké uzdravení p�eji všem, kte�í havarovali. D� kuji všem ú� astník� m za dobré 
spole� enství a t� ším se na další Cyklotour. 

Vojta Knotek 
Ministrantský � undr 
 

Sedmero state� ných ministrant�  se vydalo za kulturními i p�írodními krásami 
v okolí Doubravníku a Tišnova. Na své cest�  museli � elit dešti, v� tru (tornádo se 
jim našt� stí vyhnulo) a mnohým jiným t� �kostem.  
Na � undr jsme vyrazili v pond� lí vyhlídkovým autobusem 257 sm� r Brumov. 
Odtud kolem kostelíka sv. Stanislava, s ostru�inovou zastávkou v Synalov� , 
na Sýko� s vysíla� em a skálou schovanou tak, �e jsme ji ani nenašli. Po cest�  
ze Sýko�e nás zastihl déš� , a tak jsme na místo noclehu dorazili lehce zkropení. 
Následující ráno pršelo, tak jsme stihli i generální audienci ministrant�  u Svatého 
otce a jeho promluvu k ministrant� m. Z audience jsme se vydali do 	 ernvíru 
na nejstarší most na Morav�  a do Doubravníku na vlak do Tišnova. V Tišnov�  
jsme se byli podívat na klášter cistercia� ek Porta coeli v P�edklášte�í. Poté jsme se 
odebrali ne sice do hajan, ale aspo�  do Hajánek a spalo se nám tam náramn� . 
Nejenom �e skoro nepršelo, ale no� ní vítr-dozvuk olešnického tornáda-odfoukl 
všechny komáry a s nimi málem i náš stan. Poslední den jsme vid� li skoro  
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nevídaný jev-nebe bez mrak� . Po cest�  jsme na hrad�  Trma� ov zavzpomínali 
na nejmenovanou olešnickou rodinu a vydali se do Újezdu u 	 erné Hory, 
odtamtud u� autobusem dom� . Doufám, �e se tato akce líbila všem tak jako mn� . 
Záv� rem bych cht� l pod� kovat všem informátor� m, kte�í nás informovali o ka�dé 
p�ehá� ce � i tornádu. 

Vojt� ch Novotný 
 
Pou�  do Neratova 
 

V ned� li na slavnost Nanebevzetí Panny Marie vyrazili brzy ráno do Neratova 
také poutníci z Olešnice a okolí. Autobus nesta� il, proto jsme museli vzít ješt�  
dv�  auta. A � ím to, �e byl tak velký zájem? Neratov se svým poutním kostelem je 
toti� naprosto ú�asné místo. Navíc hlavním celebrantem mše svaté byl náš nový 
pra�ský arcibiskup Dominik Duka. Chrám, který povstal b� hem posledních 
dvaceti let z trosek, pojal, i kdy� jen tak tak, všechny poutníky, tak�e nás 
neznepokojila ani krátká bou�e b� hem bohoslu�by. Po cest�  zp� t jsme pak 
navštívili další zajímavá poutní i nepoutní místa a ve� er jsme se, Bohu díky, 
všichni vrátili dom� . 

Vít Plíhal 
 
Rodiny ve � � á� e 
  

 Brn� nské centrum pro rodinu po�ádá u� tradi� ní akci, které se m� �e 
ú� astnit opravdu ka�dý. Oprávn� n ke vstupu je toti� ten, kdo má rodinu 
nebo do n� jaké rodiny pat�í. A myšlena je tím i širší rodina k�es� anská. Všem, 
kdo p�ijeli 28. srpna dopoledne do zámeckého areálu ve �� á�e nad Sázavou, byla 
nejd�ív docela zima. Hodn�  foukalo a pršelo, našt� stí b� hem mše dostala obloha 
trochu rozum a vykouklo nesm� lé slunce. Jen vítr si nedal � íct a sna�il se z nás 
ofoukat prach všedních dní, abychom takový sváte� ní den v zámeckém areálu 
náhodou neproklimbali.  
 P�i mši svaté nás byl plný 
chrám, odhady hovo�í o dvou 
tisících poutník� , co� je klidn�  
mo�né. My byli vzadu v kostele 
a po vyšplhání na k� r jsme vid� li 
biskupa vp�edu jako mušku jenom 
zlatou, zato jsme dob�e slyšeli, jak 
nás láká, abychom „VZALI 
a 	 ETLI!“ - hádejte, co? Mluvím 
o biblickém programu pro celou 
brn� nskou diecézi, tedy i pro vás, 
milí � tená�i olešnického 
zpravodaje. Je to akce, která nás má kone� n�  dovést k tomu, abychom � etbu 
Písma neomezili jen na ned� lní t� i úryvky. 
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 I kdy� nás bylo tolik, na všechny se p�i mši dostalo, otci biskupovi 
pomáhalo víc kn� �í. Pak nám po�ehnali a my vyrazili ven - tedy spíš pomalu 
vyproudili - v tom po� tu - na program. Pro nejmenší tu byla místnost na krmení 
a p�ebalení, pro v� tší výtvarné dílny, loutková pohádka divadla Bedru� ka, úkoly 
v biblické zahrad�  i výtvarné dílny. Pro v� tší tu bylo rytí�ské nádobí� ko v podob�  
kyj� , me�� , d�evc�  a halaparten, díky kterým kluk� m nemohla být zima ani 
chvíli. Sv� j program m� la i mláde� (poslechový hudební po�ad), dosp� lí mohli 
zajít na koncert Oborohu i na p�ednášku P. Vojt� cha Kodeta nebo na Kurz 
efektivního rodi� ovství. Otu�ilci mohli zkusit i tanec vsed�  na �idlích a plavbu 
na lodi� kách po rybníku. Jeden ani nev� d� l, kam má sko� it d�ív. Aspo�  jsme se 
p�i tom skákání trochu zah�áli. Našt� stí byla v areálu i � ajovna, kde se � lov� k 
zah�ál takté� ma� káním ve front�  a horkými nápoji. Ale byla to jiná fronta ne� 
v masn� , tady bylo vid� t rodiny s p� ti, šesti nebo i sedmi d� tmi, které se k sob�  
dokázaly chovat ohledupln� . K slyšení nebylo obvyklé nadávání, kritizování 
a prskání, ale ledacos zajímavého. Do �e� i se s vámi klidn�  dali i úpln�  cizí lidé, 
tak�e si � lov� k nep�ipadal sám nebo opušt� ný. Pomalu se v� tšiny z nás zmocnila 
radost z oby� ejného lidského spole� enství, které kdy� je alespo�  trochu 
nesobecké, p� ináší � lov� ku krásný pocit sounále�itosti s n�� ím dobrým a velikým. 
Tak n� jak brzy - u� ve t� i � tvrt�  na � ty� i - bylo záv� re� né po�ehnání. Ale slunce 
kone� n�  dostalo sílu a tak se nám ani necht� lo dom� , ješt�  jsme šli na procházku. 
Plní dojm�  a velice spokojení, s t� šením, �e takové setkání m� �e � lov� ka naplnit. 
Poje� te za rok také, máte to kousek!!! 

IK 
 
Pou�  do Bohu� ova  pro d� ti,  rodi � e a ostatní p� íznivce 
 

Snad ka�dý ví, �e 1. zá�í za� íná školní rok. Krom�  toho, �e za� íná škola, tak celá 
církev slaví svátek sv. Jiljí. Jméno je to pro nás velmi neobvyklé. Neznám nikoho, 
kdo by se jmenoval Jiljí, ale kostel, který nese jméno tohoto sv� tce, máme 
za humny, v sousední farnosti Bohu� ov.  A proto�e pou�  je mnohem p�íjemn� jší  
zále�itost ne� škola (hlavn�  pro d� ti), tak jsme si za� átek školního roku 
zp�íjemnili p� ší poutí k soused� m do Bohu� ova na svátostné po�ehnání. 

Na Veselku jsme jeli auty, z Veselky  polní cestou z kopce 
dol� . Po� así nám p�álo a za chvíli jsme byli v Bohu� ov� . 
V kostele jsme se cítili jako doma, proto�e se taky 
opravuje. Oltá�e byly zakryté igelity, tak�e d� ti nemohly 
splnit úkol, který po cest�  dostaly- najít atributy sv. Jiljí. 

Svátostné po�ehnání nám ud� lil otec Hladil za asistence olešnických ministrant� . 
Potom jsme navštívili pou� ové atrakce a hurá zpátky vzh� ru do kopce. Kdy� jsme 
p�išli na Veselku, byla otev�ená kapli� ka - také sv. Jiljí, kterou jsme zevnit�  ješt�  
nikdy nevid� li. M� li taky pou� , ale mše sv. se tam u� asi dlouho neslou�ila. Všude 
byly pavu� iny, ale obraz sv� tce jsme vid� li dob�e, tak�e jsme ur� ili i ty atributy – 
la�  a šíp. Dom�  jsme se vraceli s pocitem krásn�  pro�itého odpoledne. 

J.S. 
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Expedice Makedonie - 	 ecko (s p� ím� sí Kosova) 2010 
 

,,Nejlepších dvanáct po sob�  jdoucích dní �ivota“ -  t� mito slovy v� tšina 
ú� astník�  hodnotila tuto p�ekrásnou expedici po�ádanou Diecézním centrem 

mláde�e. Na p� ta� ty� icet ú� astník� , p�evá�n�  vysokoškolák�  
brn� nské diecéze (z farnosti jsme byli spole� n�  s Vítou 
Plíhalem) navštívilo b� hem expedice mj. makedonské národní 
parky Šarplaninu a Pelister, pohrani� í Kosova, Ohrid, Meteoru, 
Olymp, Egejské mo�e, Solu�  � i Skopje. Místa byla velmi 
krásná, ale v nezapomenutelný zá�itek prom� nila expedici 
ú�asná parta lidí s naprosto krásnými vztahy. 

V�dycky jsem m� l problém s tím, p�edstavit si nebe jako�to stav duše a rad� ji 
jsem si budoval hmotnou p�edstavu (sporty, cestování, filmy, dobrý jídlo...), která 
mi p� išla lákav� jší. Na expedici jsem za�il a pochopil, �e nehmotné velmi 
p�evyšuje hmotné, a �e nic hmotného � lov� ka dokonale š� astným nem� �e ud� lat. 
Expedi� ní atmosféra, mezilidské vztahy a hluboké zá�itky mi pomohly mnohé 
pochopit. Snad u� líp chápu, co je to nebe, a taky se tam mnohem víc t� ším. 

Honza Novotný 
 
Farní pou�  do Sloupu, do K� tin a na Vranov 
 

V sobotu 18. 9. jsme tak jako ka�dý rok vyrazili na pou�  k Pann�  Marii. 
Sice u� to nebylo tak jako d�ív, p� šky, ale s panem Šauerem. Vyu�ili jsme slu�eb 
jeho autobusové dopravy a vezli se p� kn�  krytým vozem. Sedmdesát nás bylo 
a Sloupský poutní kostel, kam poutníci putují ji� více ne� 250 let, jsme s pomocí 
místních farník�  pom� rn�  slušn�  zaplnili. Mši svatou celebroval náš otec Pavel. 
Poté jsme se vybavili poutními oplatky z výrobny hostií v Bílé Vod�  a takto 
obt� �káni jsme sm�� ovali k dalšímu místu. Tím byly K� tiny, kde nás p�ivítal 
P. Pe� áz. Po poutavém vypráv� ní o historii tohoto poutního místa, kterému se 
také �íká „První Ave“ a které letos slaví 800 let od zjevení Panny Marie 
v nedaleké Bukovince, nás � ekala k�í�ová cesta v ambitech chrámu a pro zdatn� jší 
poutníky Mariánská radostná cesta lesem u K�tin. Jeliko� v den naší pouti 
probíhal slavnostní „Den K�tin“, m� li jsme té� mo�nost navštívit v� � chrámu 
a kryptu, které b� �n �  otev�ené nebývají. Zakon� ení naší pouti prob� hlo 
svátostným po�ehnáním na Vranov� , kde také letos slaví jubileum - 770 let 
od zjevení Panny Marie. Sestra Zdislava nám p�iblí�ila n � které skute� nosti 
o tomto míst�  a také o sošce Panny Marie, která nad svatostánkem vévodí celému 
chrámu. Tato d�ev� ná soška je takový dar z nebes. Ptáte se na autora tohoto 
mistrovského díla? Panna Maria se zde v roce 1240 zjevila šlechtici, 
který zbloudil v místních lesích, uzdravila jeho o� ní vadu, ukázala mu cestu 
z lesa, a na míst�  zjevení zanechala práv�  tuto sošku. A tak jako si Matka Bo�í 
p�ála uzdravení tohoto šlechtice, a také záchranu Olešnických od moru, tak i dnes 
si p�eje uzdravení našich nemocí, našich vztah� . P�eje si, abychom op� t „vid� li“. 
P�eje si naše uzdravení a ukazuje nám cestu, kdy� zabloudíme. 
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Svátosti a svátostiny 
 

Ve farnosti sv. Vav�ince byla pok� t� na 
 

dne 11.7.2010 Ane�ka Knotková, nar. 25.5.2010 v Boskovicích 
  
 
 
 

 

Do stavu man�elského vstoupili: 

 dne 24.7.2010 Ivana Kozlová a Ji� í Vyslou�il 
 dne 18.9.2010 Jitka Bubeníková a Jan Kroupa 
 

Na poslední cest�  jsme vyprovodili : 
 

 dne 30.7.2010 paní Bohuslavu Koukolovou, nar. 9.11.1941 
 dne 13.8.2010 paní Jind� išku Vodákovou, nar. 5.1.1930 
 dne 4.9.2010 paní Ludmilu Fialovou, nar. 10.8.1922 
 dne 24.9.2010 pana Pavla Novotného, nar. 13.7.1938 
 dne 25.9.2010 pana Emila Kotlána, nar. 23.2.1933 

Pozvánky 
 

4.10. pond� lí - �ehnání zví�átek 
23.10. sobota ve 20.00 - Misijní vigilie  
24 10. misijní ned� le - Misijní jarmark 
27.11. sobota v 17.00 - Ekumenická bohoslu�ba se zp� vy z Taize 
28.11. ned� le - prodej knih, Adventní jarmark 
 5.12. ned� le - pou�  v kostele sv. Mikuláše 
13.12. pond� lí -Nový Jeruzalém 
12.12. ned� le - prodej knih 
  

 	 eská televize p�ipravila pro letošní podzim nový šestnáctidílný seriál 
ur� ený p�edevším pro mláde�  s názvem TAN	 ÍCÍ SKÁLY. Po p� vodu a smyslu 
sv� ta a lidí pátrá v� da, mystika i um� ní. Která  pravda je ta pravá? Dokumentární 
seriál staví vedle sebe všechny tyto pravdy jako st�ípky mozaiky, která takto 
mo�ná lépe poukazuje na Pravdu, která je za tím. Seriál nedává odpov� di, 
ale sna�í se rozbíjet zjednodušující mýty a klást otázky. Provází a hledá Igor 
Dostálek, podle scéná�e Marka Orko Váchy a Jana Hanáka, v re�ii Jana Hanáka. 
 Po�ad vysílá od 5. zá�í 2010  do Vánoc, ka�dou ned� li po 11.00 hodin�  
na 	 T 2.  

www.tanciciskaly.cz 
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